
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθητές

από το 2ο Γενικό Λύκειο Αγίας Βαρβάρας Αττικής, το 2ο Δη-
µοτικό Σχολείο Αλίµου και το 49ο Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας,
σελ. 741, 746, 749

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 721-723
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

723-738
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 21 Οκτωβρίου 2013, σελ. 739
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας,

σχετικά µε την καθυστέρηση έκδοσης των προεδρικών δια-
ταγµάτων του νέου αναπτυξιακού νόµου, σελ. 740

β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την κοινή υπουργική απόφαση σύµφωνα µε την οποία
οδηγούνται εκτός Δηµοσίου οι διακριθέντες αθλητές δηµό-
σιοι υπάλληλοι, σελ. 741

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας:

i. σχετικά µε την πολιτική για την αντιµετώπιση της οικο-
νοµικής µετανάστευσης των νέων Ελλήνων σε άλλες χώρες
της ΕΕ, σελ. 744

ii. σχετικά µε την εξαίρεση των πρώην εργαζοµένων στις
Κλωστοϋφαντουργικές Επιχειρήσεις Πρέβεζας - Νάουσας -
Πέλλας και  Έβρου από το συνυπολογισµό του χρόνου Ειδι-
κής Επιδότησης Ανεργίας στους πλασµατικούς χρόνους του
αρθ. 4 του Ν. 3996/2011, σελ. 746

iii. σχετικά µε το επίδοµα ανεργίας των εποχιακά εργαζο-
µένων, σελ. 747

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε το κλείσιµο έξι αεροδροµίων στα Δωδεκάνησα,
σελ. 749

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:                                                                                              
Οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής

Διακυβέρνησης, Οικονοµικών, Εσωτερικών, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Υγείας, Εργασίας Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιω-
µάτων και Επικρατείας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Ρυθµίσεις
Υπουργείου Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης”, σελ. 741

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ.   721-749                                                                                      
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 749-751

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 742,743
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 749, 750
ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ Γ. , σελ. 740, 742, 743, 744, 747
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 747, 748, 749
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 744, 745, 746, 747, 748, 749
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Γ. , σελ. 744, 745
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 740, 741
ΜΠΑΡΚΑΣ Κ. , σελ. 746
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 741, 742, 744
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ. 740, 741
ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ Μ. , σελ. 750, 751

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ I’

Παρασκευή 18 Οκτωβρίου 2013



Αθήνα, σήµερα στις 18 Οκτωβρίου 2013 ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.08’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Απόστολο Αλεξό-
πουλο, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Υπαλλή-
λων Ελλάδος αιτείται την επικόλληση ενσήµων κατά την περίοδο
επίσχεσης εργασίας των εργαζοµένων στα καταστήµατα «Ράδιο
Κορασίδη».

2) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και κ. ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Δήµαρχος
Φαιστού του Νοµού Ηρακλείου αιτείται την άµεση λειτουργία του
Γραφείου Εξυπηρέτησης Φορολογουµένων στις Μοίρες του
Δήµου Φαιστού. 

3) Ο Βουλευτής Ρεθύµνης κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
Δηµοτικού Σχολείου και Νηπιαγωγείου Ζωνιανών του Δήµου Μυ-
λοποτάµου του Νοµού Ρεθύµνης επισηµαίνει την επιτακτική
ανάγκη κάλυψης των κενών θέσεων σε εκπαιδευτικό προσωπικό,
τόσο στο Δηµοτικό Σχολείο, όσο και στο Νηπιαγωγείο Ζωνιανών.

4) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Ξυπολιάς εκφρά-
ζει τη διαµαρτυρία του σχετικά µε τη ρύπανση της θαλάσσιας
περιοχής του Επιταλίου του Νοµού Ηλείας. 

5) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Καπνικός Συνεταιρισµός του
Νοµού Σερρών «Εµµανουήλ Παπάς» αιτείται αποζηµίωση από
τον ΕΛΓΑ εξαιτίας της καταστροφής των τελευταίων χεριών συγ-
κοµιδής του καπνού, λόγω των κακών καιρικών συνθηκών.

6) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κύθνου αιτείται τη δι-
εύρυνση των αρµοδιοτήτων του Γραφείου Εξυπηρέτησης

Φορολογουµένων της ΚΕΑΣ, προκειµένου να εξυπηρετηθούν
µέσω αυτού και οι φορολογούµενοι πολίτες της Κύθνου.

7) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συνδέσµου Ελληνικής Κτη-
νοτροφίας αιτείται την εξαίρεση των κτηνοτροφικών
εγκαταστάσεων και των γεωργικών κτισµάτων από το φόρο ακί-
νητης περιουσίας.

8) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων του Δηµοτικού Σχολείου Παναγιάς Πε-
διάδος του Δήµου Μίνωα του Νοµού Ηρακλείου διαµαρτύρεται
διότι το Δηµοτικό Σχολείο Πεδιάδος παραµένει κλειστό ένα µήνα
αφότου άρχισε η νέα σχολική χρονιά. 

9) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατό-
µων µε Αναπηρία αιτείται την παράταση χορήγησης της αναπη-
ρικής σύνταξης και των επιδοµάτων στους αναπήρους, που
περιµένουν για µεγάλο χρονικό διάστηµα µέχρι να εξεταστούν
από τις υγειονοµικές επιτροπές.

10) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών του
Νοµού Τρικάλων αιτείται την πρόσληψη µόνιµου ιατρού-νεφρο-
λόγου στο νοσοκοµείο Καρδίτσας, ώστε να µην κρίνονται ανα-
γκαίες οι αποσπάσεις ιατρών από τη µονάδα τεχνητού νεφρού
του νοσοκοµείου Τρικάλων.

11) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΤΑΘΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εστιατορικών
και Συναφών Επαγγελµάτων αιτείται τη διευθέτηση των οφειλών
προς τους ΟΤΑ προτείνοντας ένα ρεαλιστικό σύστηµα ρυθµί-
σεων για την βιωσιµότητα των επαγγελµατιών του κλάδου.

12) Ο Βουλευτής Φλωρίνης κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Χριστόπουλος Θωµάς, κά-
τοικος Φλώρινας αιτείται την επανεξέταση της διαπιστωτικής
πράξης του ΟΑΕΔ, µέσω της οποίας περιήλθε σε προσυνταξιο-
δοτική διαθεσιµότητα το 2011, ενώ οι αρµόδιες υπηρεσίες τον
ενηµερώνουν πως δεν µπορεί να συνταξιοδοτηθεί πριν το 2016.

13) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Κύµης- Αλιβερίου του
Νοµού Ευβοίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την ταλαιπωρία

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ
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των µαθητών και των οικογενειών τους, λόγω της µη µετακίνησής
τους µε ταξί από τα χωριά προς τα σχολεία.

14) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία o Πρόεδρος του Συλλόγου Νεφροπαθών
του Νοµού Τρικάλων αιτείται την πρόσληψη µόνιµου ιατρού-νε-
φρολόγου στο νοσοκοµείο Καρδίτσας, ώστε να µην κρίνονται
αναγκαίες οι αποσπάσεις ιατρών από τη µονάδα τεχνητού νε-
φρού του νοσοκοµείου Τρικάλων.

15) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κυθήρων αιτείται τη δι-
εύρυνση των αρµοδιοτήτων των Γραφείων Εξυπηρέτησης
Φορολογουµένων, για την ολοκληρωµένη εξυπηρέτηση των φο-
ρολογουµένων νησιωτών και την απρόσκοπτη λειτουργία της φο-
ρολογικής διοίκησης στη νησιωτική Ελλάδα. 

16) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών Εµ-
πορικού Ναυτικού (ΠΕΝΕΝ) εκφράζει τη δυσαρέσκειά της επειδή
στην πορθµειακή γραµµή Καβάλας-Θάσου δεν ελέγχονται από
τις λιµενικές αρχές οι οργανικές συνθέσεις των πλοίων, µε απο-
τέλεσµα οι εταιρείες να ερµηνεύουν όπως θέλουν τον καθορισµό
της οργανικής σύνθεσης.

17) Η Βουλευτής Κοζάνης κ. ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στους Βρεφονη-
πιακούς Σταθµούς του Νοµού Κοζάνης αιτείται τη διατήρηση,
την ενίσχυση και την αναβάθµιση των κοινωνικών δοµών φροντί-
δας των παιδιών, καθώς επίσης και την εξόφληση των δεδουλευ-
µένων των εργαζοµένων στους βρεφικούς και παιδικούς
σταθµούς.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων του Τα-
µείου Εθνικής Οδοποιίας (ΤΕΟ) Α.Ε. επισηµαίνει ότι είναι µια από
τις ελάχιστες ΔΕΚΟ µε συνεχώς αυξανόµενη κερδοφορία και µε
την κατάργησή της το ελληνικό δηµόσιο θα απολέσει έσοδα, τη
δυνατότητα ελέγχου των παραχωρήσεων µε ιδία µέσα, καθώς
και τη δυνατότητα συντήρησης και χρηµατοδότησης του εθνικού
οδικού δικτύου.

19) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής του Κτηµατολο-
γίου Ρόδου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά στην έλ-
λειψη προσωπικού όλων των ειδικοτήτων. 

20) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδε-
µόνων του Γυµνασίου και Λυκείου Τσαγκαράδας του Νοµού Μα-
γνησίας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους σχετικά µε τις ελλείψεις
διδακτικού προσωπικού και τη µετακίνηση των µαθητών στα σχο-
λεία.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευ-
τών του περιφερειακού τµήµατος Αχαΐας και Ηλείας διαµαρτύ-
ρεται για τις εξελίξεις στο χώρο της υγείας και ειδικά στον κλάδο
των εργαστηριούχων φυσικοθεραπευτών και αιτείται την προ-
στασία του αυτοαπασχολούµενου φυσικοθεραπευτή.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στην εισήγηση Γερµανών συµβούλων του δηµοσίου, που προτεί-
νουν τη διακοπή λειτουργίας είκοσι δύο αεροδροµίων της
χώρας, µεταξύ των οποίων και του αερολιµένος της Σητείας Κρή-
της.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνιος Οµοσπονδία
Ιδιοκτητών Ακινήτων επισηµαίνει την ανάγκη να επιλυθούν άµεσα

τα θέµατα που αφορούν τον ενιαίο φόρο ακινήτων και το επίδοµα
θέρµανσης και προτείνει ρυθµίσεις για φορολογικά θέµατα που
αφορούν την ακίνητη περιουσία.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στα σο-
βαρά οικονοµικά προβλήµατα που αντιµετωπίζει η Ένωση
Αγροτικών Συνεταιρισµών Ηρακλείου Κρήτης και έχει ως αποτέ-
λεσµα τη διακοπή λειτουργίας καταστηµάτων και απολύσεις
προσωπικού.

25) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι επιτυχόντες Δηµοτικοί Αστυ-
νοµικοί του ΑΣΕΠ (1998), αιτούνται την µετάταξη τους στο δήµο
που υπηρετούσαν ως διοικητικό προσωπικό,τη µετακίνησή τους
σε διοικητικές θέσεις υπηρεσιών του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα,τη µετακίνησή τους σε ελεγκτικές υπηρεσίες και τέλος να
µην τεθούν ηλικιακά όρια, καθώς οι περισσότεροι είναι ηλικίας
σαράντα έως πενήντα ετών.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο Μο-
νοθέσιο Δηµοτικό Σχολείο της Παναγιάς Πεδιάδος Νοµού
Ηρακλείου που εξακολουθεί να παραµένει κλειστό αφότου άρ-
χισε η νέα σχολική χρονιά, παρά τις υποσχέσεις του Περιφερει-
ακού Διευθυντή Εκπαίδευσης.

27) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Βλα-
χιώτη Λακωνίας διαµαρτύρεται για την αναστολή της
δραστηριότητας του καταστήµατος ΕΛΤΑ στο Βλαχιώτη Λακω-
νίας.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
και Εµπόρων του Νοµού Θεσσαλονίκης αιτείται την κατάργηση
της βαριάς φορολογίας που έχει επιβληθεί στα ακίνητα, προκει-
µένου να ανακάµψει η κτηµαταγορά και να αναθερµανθεί ο κα-
τασκευαστικός κλάδος, που αποτελεί κύριο πυλώνα ανάπτυξης
της χώρας.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αγρότες του Μεσσαρά της Κρήτης
καταγγέλλουν την εισαγωγή ξένων τοµατών, που εισάγονται από
τα Σκόπια και πωλούνται ως ντόπιες, µε αποτέλεσµα να πλήττε-
ται η παραγωγή της τοµάτας στην Κρήτη.

30) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Εργοληπτών-Κατα-
σκευαστών Δηµοσίων Ιδιωτικών Έργων-Εργολάβων Οικοδοµών-
Διαχειριστών-Εκµεταλλευτών Ακινήτων Ελλάδος αιτείται την ανα-
θεώρηση του υφιστάµενου φορολογικού πλαισίου που νεκρώνει
την κτηµαταγορά και προτείνει τη θέσπιση εκατό δόσεων και άνω
για τη ρύθµιση των χρεών και των εισφορών χωρίς όρους και
προϋποθέσεις.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση της κάλυψης των
κενών οργανικών θέσεων των δασκάλων, µε αποτέλεσµα τα Δη-
µοτικά Σχολεία Αµιρών, Εµπάρου και το Νηπιαγωγείο Καστρίου
να παραµένουν κλειστά, στερώντας το δικαίωµα της εκπαίδευ-
σης στους µαθητές.

32) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Αντιπεριφερειάρχης Ηλείας αιτείται την
επαναλειτουργία του Κέντρου Φυσικής και Ιατρικής Αποκατάστα-
σης (ΚΕΦΙΑΠ), το οποίο διέκοψε την παροχή υπηρεσιών στα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες λόγω έλλειψης προσωπικού.

33) Οι Βουλευτές, Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ και
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Αρκαδίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η Οµοσπονδία Βατικιώτικων Συλλόγων Λακώνων Αττι-
κής, διαµαρτύρεται για την παράνοµη αγκυροβολία πλοίων στον
όρµο των Βοιών και ζητούν να τεθούν άµεσα µέτρα, που θα προ-
στατεύσουν την περιοχή από την εκβιοµηχανοποίησή της.

34) Οι Βουλευτές Ηρακλείου, κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
Αρχάνων-Αστερουσίων του Νοµού Ηρακλείου εκφράζει την αν-
τίθεσή του για την αιφνίδια µεταφορά του Τµήµατος Ελληνικού
Πολιτισµού (Ανοικτό Πανεπιστήµιο) από τις Αρχάνες στον Πλα-
τανιά Χανίων.

35) Οι Βουλευτές Λαρίσης, κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ και κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ
ΓΕΛΑΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Δηµοτικοί Αστυ-
νοµικοί του Δήµου Λαρισαίων που βρίσκονται σε διαθεσιµότητα,
εκφράζουν την αγωνία τους σχετικά µε τα κριτήρια µοριοδότη-
σης στο πλαίσιο του «Προγράµµατος Κινητικότητας» και ζητούν
επίσηµη ενηµέρωση του τρόπου εισαγωγής τους στη δηµόσια
διοίκηση.

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος του Δήµου Μινώα
Πεδιάδας διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση του παραρτήµατος
του ΙΚΑ Αρκαλοχωρίου και προτείνει την αναβάθµισή του σε υπο-
κατάστηµα, προκειµένου να παρέχει ποιοτικότερες υπηρεσίες
στους πολίτες.

37) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποί ο Δήµαρχος Σοφάδων, αιτείται την
επίσπευση της απόφασης απόσπασης υπαλλήλου που από τον
Νοέµβριο του 2012 ασκεί καθήκοντα προέδρου τοπικής κοινότη-
τας.

38) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος του Δηµοτικού Συµ-
βουλίου του Δήµου Σοφάδων διαµαρτύρεται για τη φορολόγηση
των αγροτεµαχίων.

39) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συνταξιούχων Εργα-
τικών Στελεχών του Νοµού Καρδίτσας διαµαρτύρεται για την
υποστελέχωση των πολυϊατρείων του ΙΚΑ στην Καρδίτσα.

40) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος (ΟΦΑΕ) αιτείται τη συµµετοχή της στην Επι-
τροπή για τον καθορισµό Εθνικής Στρατηγικής της Εφοδιαστικής
Αλυσίδας « logistics «.

41) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία τα σωµατεία, οι σύλλογοι και οι
φορείς της περιοχής Αλιβερίου, διαµαρτύρονται για το ενδεχό-
µενο κατάργησης ή συγχώνευσης του ΙΚΑ Αλιβερίου και της µε-
ταφοράς του στην Κύµη ή τη Χαλκίδα.

42) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του
Δηµοτικού Συµβουλίου του Δήµου Μεγίστης στο Καστελλόριζο
αιτείται την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων των εκπαιδευ-
τικών δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης των σχολείων του Δήµου
Μεγίστης.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η διευθύντρια του Εσπερινού Γυ-
µνασίου Τυµπακίου, διαµαρτύρεται για τις ελλείψεις καθηγητών
Φυσικής και Μαθηµατικών στο Εσπερινό Γυµνάσιο Τυµπακίου.

44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών
Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ηρακλείου αιτείται την έκ-
δοση νέας οδηγίας από το Υπουργείο Οικονοµικών σχετικά µε
την επιστροφή φόρου εισοδήµατος από τις τράπεζες µε την προ-
σκόµιση διαδικτυακής εκτύπωσης και όχι απαραίτητα µε την προ-
σκόµιση του πρωτότυπου εκκαθαριστικού.

45) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του
Τοπικού Συµβουλίου Ολύµπου Καρπάθου και ο Γραµµατέας του
Περιφερειακού Συµβουλίου Νοτίου Αιγαίου, εκφράζουν τη δια-
µαρτυρία τους για την επικείµενη κατάργηση των υφιστάµενων
δροµολογίων του πλοίου «Πρέβελη» και «Χανιά 3», γιατί θα δηµι-
ουργηθεί τεράστιο πρόβληµα στην οικονοµική ζωή και στούς µό-
νιµους κατοίκους της νήσου.

46) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Κιµώλου διαµαρτύ-
ρεται για τη διακοπή λειτουργίας του Κέντρου Εξυπηρέτησης
Πολιτών (ΚΕΠ) στην Κίµωλο, που έχει ως αποτέλεσµα τη µη εξυ-
πηρέτηση κατοίκων και επισκεπτών.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Σύλλογος Καθηγητών
Πανεπιστηµίου Κρήτης στο Ηράκλειο εκφράζει τη διαµαρτυρία
του για την πρόσφατη απόφαση να τεθούν σε διαθεσιµότητα σα-
ράντα εννέα διοικητικοί υπάλληλοι του Πανεπιστηµίου Κρήτης,
που θα έχει ως αποτέλεσµα την υποβάθµιση του εκπαιδευτικού
και ερευνητικού έργου του Πανεπιστηµίου. 

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο διευκρινίζει ότι
η Ελλάδα δεν έχει εγείρει θέµα σχετικά µε τις γερµανικές πολε-
µικές επανορθώσεις και το κατοχικό δάνειο.

49) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος (ΟΦΑΕ) αιτείται την κατάργηση του ηλεκτρο-
νικά αναγνώσιµου σήµατος, που επιβαρύνει οικονοµικά και
ταλαιπωρεί τους αυτοκινητιστές, οι οποίοι είναι υποχρεωµένοι
να σπεύδουν για να το προµηθευτούν στην Αθήνα.

50) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος «ΟΦΑΕ» αιτείται τη διάθεση αδειών διέλευ-
σης στα σηµεία πώλησης του δελτίου TIR. 

51) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ (ΔΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος «ΟΦΑΕ» αιτείται την αποκατάσταση των
προβληµάτων που σχετίζονται µε τις εκκρεµείς υποθέσεις µετα-
τροπής αδειών φορτηγών δηµοσίας ρήσης (ΦΔΧ) στην Κατερίνη.

52) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ και κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Σάµου αι-
τείται τη διατήρηση και στελέχωση του τµήµατος τεχνικής και
υγειονοµικής επιθεώρησης Σάµου µε το απαραίτητο προσωπικό,
ώστε να πυκνώσουν οι έλεγχοι για την τήρηση των µέτρων υγιει-
νής και ασφάλειας.

Β.ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ 

1. Στην µε αριθµό 7531/21-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
20329/29-04-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας Ανδρέα Λυ-
κουρέντζο η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 8397/13-03-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Υ/ΙΕ/Α/106/29-04-

2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό Συµεών
(Σίµο) Κεδίκογλου η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 8661/20-03-2013 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια-Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ1073702

ΕΞ 2013 3337/29-04-2013 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονο-
µικών η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 9167/04-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταλιαδούρου Σπυρίδωνος δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/9555/

13207/29-04-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 9185/04-04-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γεωργοπούλου-Σαλτάρη Ευσταθίας( Έφης) δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 32322/29-04-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Υγείας η
ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 9211/04-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζησιµόπουλου Πολύβιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/9556/

13208/29-04-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 9513/11-04-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μπασιάκου Ευαγγέλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 5823/29-04-2013

έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότη-
τας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επί-
καιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 21ης Οκτωβρίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 122/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Γ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων από την µειωµένη παραγωγή ελαιολάδου στην περι-
φερειακή ενότητα Χανίων για την περίοδο 2013-2014.

2. Η µε αριθµό 131/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενω-
τικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξη Μητρόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την «έκδοση νοµικής γνωµο-
δότησης από το ΝΣΚ αναφορικά µε το εφαρµοστέο Αγγλικό Δί-
καιο, την αρµοδιότητα του Δικαστηρίου του Λουξεµβούργου και
την απουσία εξαίρεσης από κατάσχεση περιουσιακών στοιχείων
του Ελληνικού Κράτους, ακόµη και χωρίς έκδοση προηγούµενης
δικαστικής απόφασης».

3. Η µε αριθµό 108/14-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χαλκιδικής του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ιωάννη Δριβελέγκα προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ρύθµιση οφειλών Ανωνύ-
µων Αθλητικών Εταιρειών.

4. Η µε αριθµό 135/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το µέτρο εξίσωσης του ει-
δικού φόρου πετρελαίου θέρµανσης και κίνησης.

5. Η µε αριθµό 128/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Ανα-
γνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
αποφυγή λήψης νέων οικονοµικών µέτρων.

6. Η µε αριθµό 138/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας

κ. Θεοδόση Κωνσταντινίδη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων των εργαζοµένων στην επιχείρηση «ΟΔΥΣΣΕΑΣ
ΦΩΚΑΣ Α.Ε.» µε έδρα τη Θεσσαλονίκη.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 123/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
καθυστέρηση στην καταπολέµηση της δακοκτονίας στα ελαι-
όδεντρα και τις καταστροφικές συνέπειες για τους ελαιοπαρα-
γωγούς της Λέσβου.

2. Η µε αριθµό 132/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μαγνησίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
απόκτηση ειδικότητας ποδοσφαίρου από τους απόφοιτους των
ΤΕΦΑΑ.

3. Η µε αριθµό 124/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασίλειου Καπερ-
νάρου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τις «ποινικές ευθύνες προ-
σώπων, µέσω των οποίων δωροδοκήθηκαν η ΝΔ και το ΠΑΣΟΚ,
από τη «SIEMENS», κατόπιν της οµολογίας Χριστοφοράκου».

4. Η µε αριθµό 127/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης
Φούντα προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τις προτεραιότητες και τον σχεδιασµό για
την αντιµετώπιση της ανεργίας των νέων.

5. Η µε αριθµό 139/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προ-
βληµάτων στην επιχείρηση «SPRIDER STORES».
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ(Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 120/15-10-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Επικρατείας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Θεοδώρας Μπακογιάννη προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε την καθυστέρηση έκ-
δοσης των προεδρικών διαταγµάτων του νέου αναπτυξιακού
νόµου.

Κυρία Μπακογιάννη, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Καληµέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ. 
Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα αυτή την ερώτηση, διότι αν υπάρχει

ένα θέµα στο οποίο πιστεύω ότι συµφωνούµε και οι τριακόσιοι
της Βουλής των Ελλήνων, αυτό είναι ότι το µεγαλύτερο πρό-
βληµα της χώρας, είναι η ανεργία. 

Επειδή όλοι γνωρίζουµε ότι η πάταξη της ανεργίας δεν θα
υπάρξει ούτε µε νόµους, ούτε µε διαταγές, ούτε µε ξόρκια, αλλά
θα υπάρξει µόνο από την ώρα που θα υπάρχουν συγκεκριµένες
επενδύσεις, διάβασα µε πολύ µεγάλη ανησυχία την προηγού-
µενη Κυριακή ένα κοµµάτι στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», το οποίο µι-
λούσε για την καθυστέρηση έξι µηνών της εφαρµογής του
νόµου, τον οποίο µε δική σας πρωτοβουλία ψηφίσαµε εδώ, στη
Βουλή των Ελλήνων, τον ν. 4146. Διάβασα, λοιπόν, ότι υπάρχει
πολύ µεγάλη καθυστέρηση έξι µηνών στην έκδοση των προεδρι-
κών διαταγµάτων, πόσω µάλλον µετά στις εγκυκλίους της εφαρ-
µογής του νόµου αυτού. 

Κύριε Υπουργέ, άκουσα τη δική σας ανακοίνωση την προηγού-
µενη Τρίτη, ότι το ένα προεδρικό διάταγµα από τα δύο ολοκλη-
ρώθηκε και υπεγράφη. Αναρωτιέµαι, όµως, όλοι αυτοί οι
αρµόδιοι παράγοντες οι οποίοι καθυστερούν την εφαρµογή ενός
νόµου έξι µήνες αντιλαµβάνονται ότι κάθε επένδυση που δεν γί-
νεται σηµαίνει συνέχιση της ανεργίας σε αυτή τη χώρα και ότι
στερούν τη δουλειά από ανέργους;

Έκτακτες καταστάσεις, κύριε Υπουργέ, υποχρεώνουν και την
Κυβέρνηση και τους αρµόδιους παράγοντες να λειτουργούν µε
έκτακτες συνθήκες ταχύτητας. Είναι αδιανόητο, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έξι µήνες µετά αυτός ο αναπτυξιακός νόµος να µην
έχει εφαρµοστεί, να µην υπάρχει αυτήν τη στιγµή επένδυση, η
οποία µε βάση αυτό το νόµο να έχει προχωρήσει.

Σας καλώ, κύριε Υπουργέ, να καταστήσετε υπεύθυνους τον
κάθε έναν από τους υπαλλήλους, από τους φορείς είτε αυτό
είναι το Συµβούλιο της Επικρατείας είτε αυτή είναι η Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, να προχωρούν πλέον µε έκτακτες ταχύτητες,
όταν πρόκειται να δώσουν µία θέση εργασίας τουλάχιστον σε
αυτή τη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Ευχαριστώ πολύ.

Κύριε Πρόεδρε, κυρία Μπακογιάννη, αντιλαµβάνοµαι την ευαι-
σθησία, τόσο του Τύπου, όσο και τη δική σας και όλων των συ-
ναδέλφων φυσικά για τα θέµατα των επενδύσεων. 

Πράγµατι, η προώθηση των επενδύσεων είναι βασική προϋπό-
θεση, προκειµένου να αντιµετωπίσουµε το µεγάλο πρόβληµα της
ανεργίας. Χαίροµαι, λοιπόν, που υπάρχει µια µετατόπιση της κοι-
νωνίας συνολικότερα, η οποία για πολλές δεκαετίες πίστευε ότι
το δηµόσιο µπορεί να λύσει τα πάντα και τώρα ολοένα και περισ-
σότεροι καταλαβαίνουν τη σηµασία που µπορεί να έχει ο ιδιωτι-
κός τοµέας. Αυτός είναι κι ο λόγος που φέραµε τον επενδυτικό
νόµο για τις στρατηγικές και ιδιωτικές επενδύσεις, έναν νόµο που
χαιρέτισε σχεδόν το σύνολο των ενδιαφερόµενων φορέων. 

Βούλησή µας λοιπόν δεν είναι να µείνουµε στα χαρτιά, αλλά
να προχωρήσουµε το ταχύτερο δυνατόν στην εφαρµογή του.
Πράγµατι, αυτό συµβαίνει. Η ερώτησή σας µου δίνει την ευκαιρία
να διευκρινίσω ορισµένες παρεξηγήσεις, έτσι ώστε, µε συγκεκρι-
µένα στοιχεία που θα παραθέσω, να γίνει κατανοητή σε όλους η
ακριβής εικόνα. 

Κατ’ αρχάς, µέχρι τώρα έχει εκδοθεί ένα προεδρικό διάταγµα,

το οποίο αναθεωρεί δύο υφιστάµενα προεδρικά διατάγµατα για
τον προηγούµενο αναπτυξιακό νόµο σε σχέση µε τη διαδικασία
αξιολόγησης και ελέγχου των επενδυτικών σχεδίων και σε σχέση
µε τον τρόπο υπολογισµού της ιδίας συµµετοχής του επενδυτή.
Αυτά τα προεδρικά διατάγµατα αντικαταστάθηκαν από ένα και-
νούριο, αλλά η όλη διαδικασία της αντικατάστασης δεν εµπόδισε
καθόλου την υποβολή επενδυτικών σχεδίων, όπως θα πω στη συ-
νέχεια.

Εν τω µεταξύ, έτυχε επεξεργασίας, από την Ολοµέλεια και όχι
από το Τµήµα του Συµβουλίου της Επικρατείας λόγω της σηµα-
σίας του, το προεδρικό διάταγµα για τον καθορισµό των αρµο-
διοτήτων της κεντρικής αδειοδοτικής αρχής. Κατά σύµπτωση,
τρεις-τέσσερεις µέρες πριν από το δηµοσίευµα της εφηµερίδας,
στην οποίαν αναφερθήκατε, είχε αποσταλεί από την Ολοµέλεια
του Συµβουλίου της Επικρατείας, διορθωµένο µε τις παρατηρή-
σεις, το σχέδιο προεδρικού διατάγµατος και γι’ αυτόν τον λόγο
εγώ αµέσως µετά, την περασµένη Τρίτη, το προώθησα προς τον
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας, αφού το συνυπέγραψαν οι συναρ-
µόδιοι Υπουργοί, ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών και ο
Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης. 

Αυτό το οποίο µένει αυτή την ώρα- αλλά είναι θέµα ηµερών η
ολοκλήρωση των διαδικασιών από εµάς-, είναι η υποβολή του
τρίτου προεδρικού διατάγµατος, το οποίο αφορά τους πιστοποι-
ηµένους φορείς. Εν τω µεταξύ, ο νόµος λειτουργεί κανονικά και
έχουν εκδοθεί µια σειρά από υπουργικές αποφάσεις και εγκυκλί-
ους. Για να είµαι ακριβέστερος, έχουν εκδοθεί όλες οι υπουργι-
κές αποφάσεις και εγκύκλιοι που αφορούν το δικό µας
Υπουργείο, όλες ανεξαιρέτως. 

Πέραν αυτού, θέλω να σηµειώσω -για όποια αξία έχει, µιας και
δεν είµαστε σε µια εποχή µεγάλης ανάπτυξης, είµαστε σε µια
εποχή ύφεσης- ότι στο πρώτο εξάµηνο του 2013, σε σχέση µε το
πρώτο εξάµηνο του 2012, υποβλήθηκαν περισσότερα επενδυτικά
σχέδια κατά 40%. Σε εµάς, στην κεντρική υπηρεσία, υποβλήθη-
καν τριάντα εννιά σχέδια. Μέχρι τώρα όλα έχουν αξιολογηθεί,
όλα. Τέλος, στις περιφέρειες έχουν υποβληθεί ενενήντα δύο, εκ
των οποίων έχουν αξιολογηθεί τα εξήντα οκτώ. Κάθε περιφέρεια
έχει τον δικό της µηχανισµό αξιολόγησης.

Αυτή είναι λοιπόν η εικόνα. Αντιλαµβάνεστε ότι απέχει από την
εντύπωση που δηµιουργήθηκε λόγω του συγκεκριµένου δηµοσι-
εύµατος. Καλοδεχούµενο το δηµοσίευµα, καλοδεχούµενη και η
κριτική, αλλά η πραγµατικότητα είναι αυτή που περιγράφηκε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ, αλλά έξι µήνες είναι αυτό που λέει η κ. Μπακογιάννη.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και
Ανταγωνιστικότητας): Μα, δεν µιλώ για τους έξι µήνες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κυρία Μπα-
κογιάννη, έχετε τον λόγο.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Νοµίζω ότι συµφωνούµε, κύριε
Υπουργέ, πως αργήσαµε έξι µήνες, πως χρειάστηκαν έξι µήνες,
είτε οφείλεται στην Ολοµέλεια του Συµβουλίου της Επικρατείας
είτε οφείλεται στον άλλο φορέα. Λίγο ενδιαφέρει, σε τελική ανά-
λυση. 

Τα βέβαιο είναι ότι είµαστε στους έξι µήνες και το βέβαιο είναι
ότι θέλουµε τουλάχιστον άλλον ένα µήνα µε το δεύτερο προ-
εδρικό διάταγµα –λέω εγώ, από την πρόσφατη εµπειρία- να πάµε
στους επτά µήνες, για να µπορεί να εφαρµοστεί πλήρως ο
νόµος. 

Εµένα αυτό που µε απασχολεί, κύριε Υπουργέ, είναι το εξής:
Είπατε µία φράση –και επειδή τυχαίνει να σας ξέρω και καλά-
«ό,τι αφορά στο Υπουργείο Ανάπτυξης». Σε τελική ανάλυση δεν
µας ενδιαφέρει, όµως, κύριε Υπουργέ, εάν φταίει το Υπουργείο
Ανάπτυξης ή το Υπουργείο Οικονοµίας είτε η περιφέρεια, είτε
δεν ξέρω τι άλλο. Εγώ έχω να σας πω δύο πράγµατα, τα οποία
µου έκαναν φοβερή εντύπωση. Fast truck. Ούτε fast είναι, ούτε
track είναι. Δέκα επενδύσεις υποβλήθηκαν, δέκα θεωρητικώς
αξιολογούνται, καµµία δεν έχει ολοκληρωθεί. Ούτε µία. Από αυτά
τα επενδυτικά προγράµµατα, για τα οποία λέτε ότι αξιολογούν-
ται, το µεγάλο ερώτηµα είναι: Πότε αυτοί οι άνθρωποι θα πάρουν
τα χρήµατα για να µπορέσουν να λειτουργήσουν την επένδυσή
τους; 

Εγώ έχω καταγγελίες εδώ ότι υπεβλήθησαν από το 2012 –
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άνοιξη του 2012, ακριβώς λένε τα χαρτιά µου- και ακόµα δεν
έχουν βγει αποφάσεις έγκρισης υπαγωγής των επενδύσεων στον
αναπτυξιακό νόµο. Μπορεί, πάλαι ποτέ, αυτό να ήταν µία συνη-
θισµένη κατάσταση στη χώρα µας -και ήταν, δεν αµφιβάλω γι’
αυτό- σήµερα, όµως, είναι ποτέ δυνατόν να αποδεχθούµε αυτό
το πράγµα; Είναι δυνατόν να αποδεχθούµε ότι ένας άνθρωπος
θέλει να κάνει µία επένδυση, που αξιολογήθηκε σωστή, αξιολο-
γήθηκε ότι θα δώσει θέσεις εργασίας και να περιµένουµε επτά
µήνες ή είκοσι δύο µήνες για να την εγκρίνουµε; Δεν έχει λογική
αυτό. 

Εν ολίγοις, αυτό το οποίο εγώ πιστεύω είναι ότι εδώ πρέπει να
ευαισθητοποιηθούν οι µηχανισµοί, πρέπει να καταλάβουν οι διά-
φοροι φορείς, οι οποίοι έχουν δικαίωµα υπογραφής, ότι στο θέµα
των ιδιωτικών επενδύσεων δεν µπορούν να αργούν, ότι η αργο-
πορία αυτή έχει κόστος. Έχει κόστος κοινωνικό, έχει κόστος στην
ανεργία, έχει κόστος το οποίο δεν επιτρέπεται στη φάση αυτή
που βρισκόµαστε να υπάρχει και είναι και παντελώς αδικαιολό-
γητο. 

Το Υπουργείο Ανάπτυξης δεν αµφιβάλλω ότι κάνει την προ-
σπάθειά του, δεν αµφιβάλλω ότι προσωπικά εσείς κάνετε την
προσπάθειά σας, δεν έχω καµµία αµφιβολία γι’ αυτό, αλλά δεν
πιστεύω -λυπάµαι που το λέω- ότι οι υπόλοιποι φορείς -και καρε-
κλοκένταυροι ενίοτε- οι οποίοι κάθονται είτε στα Υπουργεία είτε
σε διάφορες υπεύθυνες θέσεις, έχουν τη δυνατότητα να δρά-
σουν µε την ταχύτητα την οποία απαιτούν οι καιροί. Και αυτό
πρέπει να γίνει σήµερα. Αύριο το πρωί έρχεται η τρόικα, έχουµε
να κάνουµε µια πολύ σκληρή διαπραγµάτευση µπροστά µας. Ε,
δεν θα ήθελα να ακούσω ότι εσείς θέλετε επτά µήνες για να
εφαρµόσετε ένα νόµο. Διότι αυτό είναι κάτι το οποίο, µπορεί να
χρησιµοποιηθεί µόνο εις βάρος µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα δευτερόλεπτο και κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι βεβαία ότι ευαισθητοποίηση υπάρχει, αλλά είµαι επίσης

βεβαία ότι οι ταχύτητες πρέπει να αυξηθούν.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ποιος µπορεί να δια-

φωνήσει;
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να επι-
µείνω ότι ο επενδυτικός νόµος εφαρµόζεται. Δεν υπάρχει κάποιο
κενό. Με όλη τη δύναµη της φωνής και της ψυχής µου θέλω να
το κάνω σαφές και στον τελευταίο Έλληνα. Εφαρµόζονται οι δια-
τάξεις του επενδυτικού νόµου. Όποιος θέλει να υποβάλει σχέδια,
τα υποβάλλει. Τα σχέδια αξιολογούνται και στη συνέχεια, εφόσον
αξιολογηθούν θετικά, προχωρούν. Αυτό να είναι σαφές.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Τι εκταµίευση έχει γίνει;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης και

Ανταγωνιστικότητας): Δεύτερον, όλες οι διατάξεις –εξαιρέσει
ενός προεδρικού διατάγµατος- που σχετίζονται µε την εφαρµογή
του καινούργιου επενδυτικού νόµου, έχουν προωθηθεί. Τα υπό-
λοιπα δύο προεδρικά διατάγµατα, καµµιά δεκαριά αποφάσεις και
εγκύκλιοι, η µετατροπή του πληροφορικού συστήµατος για να
ανταποκριθεί στις απαιτήσεις του καινούργιου νόµου, όλα αυτά
έχουν προχωρήσει. Το υπογραµµίζω κατηγορηµατικά, έχουν
προχωρήσει. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι είµαστε επενδυτικά
σε µία άνοιξη. Προφανώς, όχι. Απλώς κάτι έχει ξεκινήσει να κι-
νείται µε διάφορες εταιρείες, οι οποίες εκδηλώνουν το ενδιαφέ-
ρον τους. Δεν νοµίζω ότι κανένας δεν τις ξέρει, εταιρείες όπως
η «HEWLETT PACKARD», η «PHILIP MORRIS» και τελευταία η
«ZEND YII», η κινεζική, η οποία εκδήλωσε το ενδιαφέρον της. Βε-
βαίως, όµως, υπάρχουν και άλλα µικρότερα επενδυτικά σχέδια,
τα οποία θέλουµε να τα ενισχύσουµε και να τα προωθήσουµε. 

Γι’ αυτό αφ’ ενός κάνουµε την προσπάθεια της δηµοσιονοµι-
κής προσαρµογής και γι’ αυτό από την άλλη πλευρά προχω-
ρούµε και µία σειρά από διαρθρωτικές αλλαγές, συµπερι-
λαµβανοµένου του επενδυτικού νόµου. 

Έχω εδώ µπροστά µου έναν κατάλογο µε δώδεκα διαρθρωτι-
κές αλλαγές που πέρασαν τον τελευταίο χρόνο από το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης. 

Όµως, αυτό που αποµένει είναι η ανάκτηση της εµπιστοσύνης,
που δεν θα γίνει ξαφνικά. Γίνεται βαθµηδόν. Αυτό είναι που εµ-
ποδίζει και την προσπάθεια για το fast track. Στο fast track η κα-
θυστέρηση για τα σχέδια, δεν σχετίζεται ούτε µε το δικό µας
Υπουργείο ούτε µε άλλα Υπουργεία. Σχετίζεται µε την αγορά, µε
τους ίδιους τους επενδυτές και µε το πρόβληµα ρευστότητας
που αντιµετωπίζουν στις περισσότερες περιπτώσεις.

Δεν υπάρχει επενδυτής που θα σας πει ότι κάποια υπηρεσία
της Δηµόσιας Διοίκησης τον καθυστέρησε στο fast track. Εντάχ-
θηκαν σε µία συγκεκριµένη χρονική στιγµή και από εκεί και πέρα
ψάχνουν να βρουν τα χρήµατα που χρειάζονται για να προωθή-
σουν τις επενδύσεις τους. 

Αυτή είναι, λοιπόν, η κρίσιµη προσπάθεια. Και γι’ αυτό δεν κου-
ράζοµαι να λέω ότι ο παράγων εµπιστοσύνη είναι αυτήν την ώρα
ο παράγων κλειδί.

Η Κυβέρνηση έχει προχωρήσει στη δηµοσιονοµική προσαρ-
µογή, έχει προχωρήσει µία σειρά από διαρθρωτικές αλλαγές για
να κάνει την οικονοµία µας φιλική στην επιχειρηµατικότητα. Πρέ-
πει να προχωρήσουν και άλλες. Εµείς, όµως, ως Κυβέρνηση
έχουµε κλειστά τα αυτιά µας –και πρέπει να έχουµε κλειστά τα
αυτιά µας- στις σειρήνες του λαϊκισµού, έτσι ώστε να προχωρή-
σουµε ακόµη περισσότερο µπροστά. Η Αντιπολίτευση πρέπει να
δείξει στοιχειώδη ευθύνη, διότι επάνω από τα κόµµατα υπάρχει
η Ελλάδα. Όλοι είµαστε στο ίδιο πλοίο. Η τρόικα, από την άλλη
πλευρά, πρέπει να υιοθετήσει µία ρητορική –αν θέλετε- στην
οποία να υπάρχει η αντανάκλαση αυτής της εµπιστοσύνης, διότι
η επιτυχία της Ελλάδας θα είναι και επιτυχία της Ευρώπης.

Εγώ πιστεύω ότι είµαστε στα τρία τέταρτα της διαδροµής. Αν
συνεχίσουµε µε την ίδια αποφασιστικότητα, αυτή η χρονιά θα
είναι η τελευταία δύσκολη χρονιά, η τελευταία χρονιά της ύφε-
σης, εν πάση περιπτώσει, και από του χρόνου θα µπούµε σε µία
καινούργια πορεία. Για να µπούµε, όµως, στην καινούργια πο-
ρεία, απαιτείται πράγµατι σύστηµα, ταχύτητα και ειλικρινής πα-
τριωτισµός. 

Αυτή είναι η προσπάθεια που κάνουµε κάθε ηµέρα. Διότι η
προσπάθεια αυτή δεν είναι για εµάς, δεν είναι για τα κόµµατα,
είναι για την Ελλάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρείς εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο Γενικό Λύκειο Αγίας
Βαρβάρας Αττικής. 

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
Οικονοµικών, Εσωτερικών, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Υγείας,
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Επικρατείας κατέ-
θεσαν σχέδιο νόµου: «Ρυθµίσεις Υπουργείου Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης».

Παραπέµπεται στην αρµόδια επιτροπή.
Εισερχόµεθα στη δεύτερη µε αριθµό 129/15-10-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Με-
τώπου κ. Σοφίας Σακοράφα προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την κοινή υπουργική απόφαση σύµφωνα
µε την οποία οδηγούνται εκτός Δηµοσίου οι διακριθέντες αθλη-
τές δηµόσιοι υπάλληλοι.

Η κ. Σακοράφα έχει τον λόγο, για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτηση.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στις 5 Σεπτεµβρίου σας είχα απευθύνει ένα

ερώτηµα σχετικά µε τη διαθεσιµότητα - κινητικότητα των διακρι-
θέντων αθλητών δηµοσίων υπαλλήλων, διορισθέντων µε τον
αθλητικό νόµο 2725/1999, που διορίστηκαν µε ειδικές διατάξεις
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και αυτήν τη στιγµή είναι πρώτοι στη λίστα προς απόλυση. Και
σας ρωτούσα προσωπικά τι προτίθεσθε να κάνετε ώστε να διορ-
θώσετε αυτήν την αδικία. 

Μου απαντήσατε µε αναφορές γενικόλογες στο νόµο και στην
υπουργική απόφαση του Υπουργού Διοικητικής Μεταρρύθµισης
κ. Μητσοτάκη, οι οποίες αφορούν σε διαδικασίες για τους δηµο-
σίους υπαλλήλους που τίθενται σε καθεστώς διαθεσιµότητας. 

Επανήλθα µε επίκαιρη ερώτηση, κύριε Υπουργέ, ελπίζοντας
ότι θα πάρω και την απάντηση που αρµόζει στη συγκεκριµένη
περίπτωση. Όµως, θα µου επιτρέψετε να σας κάνω τις εξής πα-
ρατηρήσεις: 

Κύριε Υπουργέ, όταν απαντάτε σε ερώτηση Βουλευτού -κι εν
πάση περιπτώσει, όταν απαντάτε σε ερώτηση που σας απευθύνω
εγώ προσωπικά- θα πρέπει να λάβετε υπ’ όψιν σας τα εξής: Πρώ-
τον, το χρόνο της θητείας µου σε αυτό το χώρο και δεύτερον,
τις εκφρασµένες πολιτικές µου θέσεις από Βήµατος Βουλής, που
αυτό σηµαίνει ότι γνωρίζω πάρα πολύ καλά τους νόµους που ψη-
φίζουµε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα και κυρίως, τη στενότατη
σχέση που έχω µε τον τοµέα της ευθύνης σας, δηλαδή µε το
Υπουργείο σας.

Το να µου απαντάτε, αναφέροντας ξερά τους µνηµονιακούς
νόµους, χωρίς ταυτόχρονα να παίρνετε καµµία θέση στην ουσία
της ερώτησής µου, αν δηλαδή αυτό που σας ρώτησα είναι όντως
άδικο ή όχι και αν, επίσης, είναι προσβλητικό, αφού αγνοεί το
νόµο του Υπουργείου σας, σηµαίνει δύο πράγµατα: Ή βρίσκεστε
σε αυτήν τη θέση χωρίς να έχετε καµµία δυνατότητα άσκησης
των καθηκόντων σας, ακόµα και για την υπεράσπιση της νοµιµό-
τητας, ή θεωρείτε ότι δεν υπάρχει τίποτα άδικο, παράνοµο και
προσβλητικό σε αυτά που δήλωσε και πράττει ο Υπουργός Διοι-
κητικής Μεταρρύθµισης. Και στις δύο περιπτώσεις -και µην θε-
ωρηθεί εξ όνυχος τον λέοντα- στην απάντησή σας ήσασταν
τουλάχιστον ανεπαρκής.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κυρία

Σακοράφα.
Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ενηµερώσω ότι χθες συναντή-

θηκα στο γραφείο µου µε το Διοικητικό Συµβούλιο των Ολυµπιο-
νικών, οι οποίοι µου έθεσαν το ίδιο ακριβώς θέµα. Όπως
καλύτερα από µένα γνωρίζετε, στους αθλητές αυτούς εδόθη
αυτή η τιµή, για να τιµηθούν για τις επιτυχίες τους. Η επιτυχία
τους ήταν τιµή για την Ελλάδα. Εµείς νιώσαµε περήφανοι.
Θεωρώ, λοιπόν, κι εγώ ότι όπως επί τιµή προσελήφθησαν, έτσι
επί τιµή πρέπει να εξαιρεθούν. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κι εγώ έχω συναντηθεί επανειληµµένως και µε τους Ολυµπιο-

νίκες και µε όλους τους αθλητές.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Με ενηµέρωσαν ότι

σας έχουν δει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Το έχω

συζητήσει και είναι κάτι το οποίο µας ενδιαφέρει και µας απα-
σχολεί όλους.

Κυρία συνάδελφε, αναγνωρίζω κι εκτιµώ την αγωνιστικότητά
σας, χαρακτηριστικό που σας διέκρινε και ως πρωταθλήτρια, σας
διακρίνει και τώρα ως πολιτικό. Όµως, επιτρέψτε µου να πω, πως
είναι άλλο πράγµα η αγωνιστικότητα που είναι απαραίτητη αρετή
για κάθε πεδίο δράσης και άλλο η υπέρβαση των ορίων που µας
επιτρέπουν να συζητούµε εποικοδοµητικά και από κοινού να ανα-
ζητούµε τις καλύτερες κάθε φορά λύσεις.

Γράφετε στο κείµενό σας -το είπατε και πριν από λίγο και δια-
βάζω από το κείµενό σας αυτολεξεί- ότι «…παραβλέποντας και
αγνοώντας το απαξιωτικό ύφος του περιεχοµένου της απάντη-
σής σας, το οποίο προσβάλλει το κύρος του Βουλευτή κατά την
άσκηση του κοινοβουλευτικού ελέγχου». Θα καταθέσω στα Πρα-
κτικά την απάντηση που σας έστειλα γι’ αυτά που επισηµαίνετε.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Αθλητισµού κ. Ιωάννης Αν-
δριανός καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Το κείµενο της απάντησης που λάβατε, το οποίο θεωρήσατε

ότι σας προσβάλλει και σας καλώ να διορθώσετε αυτή τουλάχι-
στον την ατυχή έκφραση, εφόσον δεν σας ικανοποίησε στην αρ-
χική σας ερώτηση, τη µετατρέψατε, όπως είχατε το δικαίωµα, σε
επίκαιρη την οποία και συζητάµε σήµερα.

Από κει και πέρα, πιστεύω πως συµφωνείτε µαζί µου ότι τέ-
τοιες κουβέντες δεν έχουν καµµία θέση ούτε και προάγουν την
κοινοβουλευτική διαδικασία. Πολύ περισσότερο, είναι ξένα προς
το χαρακτήρα µου. Δηλαδή, αυτό το ύφος που λέτε ότι ήταν απα-
ξιωτικό στην απάντησή µου, δεν ταιριάζει στο χαρακτήρα µου.
Άρα, δεν µε αφορά.

Στο ίδιο κείµενο λέτε πως ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης -ξανά αυτολεξεί- συµπεριέλαβε τους αθλητές στην κατη-
γορία των ρουσφετολογικών διορισµών της πίσω πόρτας. 

Η θέση της Κυβέρνησης, λοιπόν, είναι η εξής: Οι εργαζόµενοι
στο δηµόσιο διακριθέντες αθλητές δεν µπήκαν από καµµία πίσω
πόρτα, αλλά µέσα από τη διαφανέστατη διαδικασία που προβλέ-
πει ο ν. 2725/1999, παράγραφος 34, δίνοντας ουσιαστικά εξετά-
σεις στους αγωνιστικούς χώρους.

Από κει και πέρα, η αξιολόγηση τόσο του προσωπικού του δη-
µόσιου τοµέα όσο και του δηµοσίου συνολικά, πρέπει να είναι
µια συνεχής διαδικασία. Το οφείλουµε πρωτίστως στον Έλληνα
φορολογούµενο, που ιδιαίτερα σήµερα µε πολλές και σκληρές
δυσκολίες χρηµατοδοτεί τη λειτουργία του δηµοσίου από το
υστέρηµά του.

Στόχος πρέπει να είναι η καλύτερη αξιοποίηση του ανθρώπι-
νου δυναµικού του δηµόσιου τοµέα, για την κάλυψη των κενών
και την αποτελεσµατική εξυπηρέτηση των πολιτών. Φαντάζοµαι
πως συµφωνείτε µαζί µου ότι δεν είναι σήµερα διασφαλισµένο
πως οι διακριθέντες αθλητές που υπηρετούν στο δηµόσιο, αξιο-
ποιούν πλήρως τις δεξιότητές τους στις θέσεις που βρίσκονται
σήµερα. Και στις επανειληµµένες συναντήσεις που έχω µαζί
τους, πολλοί από αυτούς τονίζουν ακριβώς αυτό: Τη βούλησή
τους να προσφέρουν όσο γίνεται αποτελεσµατικότερα στο δη-
µόσιο µε την εργασία τους. Και αυτός είναι και ο στόχος µας.

Στο πλαίσιο αυτό, µε απόφαση του Υπουργείου Διοικητικής
Μεταρρύθµισης, ορίστηκε -και το γνωρίζετε και αυτό έλεγα στην
απάντησή µου προς εσάς- πως µε δεδοµένο το σεβασµό και την
αναγνώριση των επιτευγµάτων των διακριθέντων αθλητών, δεν
µπορεί να υπάρξει εξαίρεση σε αυτήν τη φάση από τη διαδικασία
της κινητικότητας.

Τα υπόλοιπα θα τα πούµε στη δευτερολογία. 
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρία Σακοράφα,

έχετε τον λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να

διεκδικήσω τον ελάχιστο χρόνο που άφησα από την πρωτολογία
µου για να εξηγήσω κάποια πράγµατα στον κύριο Υπουργό,
χωρίς να είµαι προσβλητική, όπως ο κύριος Υπουργός πιστεύει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν αργούσατε, πάν-
τως, όταν πετούσατε το ακόντιο. Ήσασταν ακριβής, γιατί θα περ-
νούσατε τη γραµµή και θα ακυρωνόσασταν.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Προσπαθώ και είµαι πάντα ακριβής, γι’
αυτό και σας παρακαλώ σήµερα.

Κύριε Υπουργέ, δεν ήταν προσβλητικές οι εκφράσεις µου απέ-
ναντί σας, διότι πραγµατικά µου απαντήσατε βάσει των νόµων.
Και αυτό σας είπα προηγουµένως, ότι τους νόµους τους γνω-
ρίζω.

Όµως, θα επανέλθω και θα σας πω συγκεκριµένα τα εξής: 
Ο ν. 2725/2009, µε όλες τις τροποποιήσεις του και τους νό-

µους που τον ακολούθησαν, ισχύει ή όχι; Και επειδή ισχύει ακόµη
και σήµερα -αλλιώς θα είχε καταργηθεί µε κάποιον άλλον νόµο,
ίσως και δικό σας- οποιοσδήποτε αθλητής πληροί τις προϋποθέ-
σεις, έχει το δικαίωµα να υποβάλει αίτηση πρόσληψής του στις
θέσεις του δηµοσίου -όπως προβλέπεται- και η πολιτεία έχει υπο-
χρέωση να τον διορίσει σ’ αυτήν τη θέση -πάλι όπως προβλέπε-
ται- κατά παρέκκλιση των κειµένων νόµων.

Λέει έτσι ο νόµος; Είναι ρουσφέτι αυτό; Είναι «πίσω πόρτα»,
όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης;

Θέλω να κάνω µία γρήγορη ιστορική αναδροµή, κύριε
Υπουργέ:

Το 1999 µε το ν. 2725 η πολιτεία κωδικοποίησε την τιµή, που
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εσείς είπατε προηγουµένως και που η ίδια θεωρούσε ότι έπρεπε
να απονείµει σε αθλητές, διότι µε τις διακρίσεις τους θεώρησε
ότι υπηρετούσαν και τιµούσαν µε τον καλύτερο τρόπο την πα-
τρίδα τους. Ο νόµος για µένα είχε θετικά και αρνητικά. Τα αρνη-
τικά τα συζητήσαµε πάρα πολλές ώρες εδώ µέσα και έχουν να
κάνουν µε τα υπέρογκα ποσά ως ανταµοιβή που έδινε η πολιτεία,
όπου ήταν ένα τεράστιο λάθος που το διορθώσαµε τότε.

Όµως, άρχισε ένας µεγάλος αγώνας -εξορθολογισµού λέγανε
τότε, αποψίλωσης λέω εγώ- µε στοχοποιηµένο το σύνολο των
αθλητών και των προνοµίων που είχαν, καταργώντας, δυστυχώς,
ευεργετήµατα που δεν είχαν σχέση µε οικονοµικές απολαβές,
αλλά αντίθετα προέτρεπαν και επέτρεπαν στους αθλητές να απο-
κτήσουν και πανεπιστηµιακή µόρφωση, ώστε να µπορούν να προ-
σφέρουν διπλά στην κοινωνία και µε το ηθικό τους ανάστηµα, µε
τις επιτυχίες τους αλλά και µε την επιστηµονική τους γνώση που
ποτέ δεν έγινε.

Ποτέ η πολιτεία, κύριε Υπουργέ, δεν αντιλήφθηκε και δεν αν-
τιµετώπισε τους αθλητές σαν ένα επενδεδυµένο κεφάλαιο. Θα
έπρεπε να τους δώσει τη δυνατότητα να επιστρέψουν στην κοι-
νωνία την υπεραξία που η ίδια είχε δηµιουργήσει πάνω τους.

Θα ήθελα, λοιπόν, να υπενθυµίσω την πιο χυδαία και διεστραµ-
µένη συµπεριφορά απέναντι στους αθλητές όταν το 2009, στον
τότε αθλητικό νόµο που κατετέθη, προεβλέπετο –ν. 3812/2009,
άρθρο 11, παράγραφος 2- επί λέξει: «Οι αθλητές για να διορι-
στούν πρέπει να έχουν διακόψει την αγωνιστική τους δραστηριό-
τητα κατά το χρόνο υποβολής της αίτησής τους για διορισµό».

Πείτε µου αν έχετε ακούσει µεγαλύτερη ανοησία εσείς κι αν
δεν είναι µια παγκόσµια πρωτοτυπία αυτό. Δηλαδή, ένας αθλη-
τής που έχει επιτύχει µια µεγάλη διάκριση –Ολυµπιακούς Αγώ-
νες, παγκόσµιο ρεκόρ, παγκόσµια πρωταθλήµατα και ό,τι άλλο
µπορείτε να φανταστείτε και όχι µόνο- και που η πολιτεία του
δίνει το δικαίωµα να υποβάλει αίτηση για διορισµό, η ίδια η πο-
λιτεία του λέει ότι θα πρέπει να αφήσει αυτές τις επιτυχίες, θα
πρέπει να αφήσει την καριέρα του, αν θέλει να διοριστεί. Κάνει,
λοιπόν, τα χαρτιά του για να διοριστεί και η ίδια η πολιτεία τον
βάζει σε διαθεσιµότητα και του λέει ότι, τώρα ούτε να κάνεις
αθλητισµό µπορείς, αλλά δεν µπορείς και να δουλέψεις.

Για όσους ξέρουν από αθλητισµό και πρωταθλητισµό, κύριε
Υπουργέ, και µεγάλες διακρίσεις, θα µου επιτρέψετε να πω -και
δεν αφορά αυτό εσάς- ότι είναι «βλακώδες» αυτό. Είναι η µεγα-
λύτερη ανοησία που θα µπορούσε να έχει παρθεί ως απόφαση
από το ελληνικό Κοινοβούλιο και µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο
για τους αθλητές. 

Το αποτέλεσµα, λοιπόν, είναι όλοι αυτοί οι αθλητές να διακό-
ψουν τη σταδιοδροµία τους.

Το θέµα που συζητάµε σήµερα µπορεί να φαντάζει και να
ακούγεται µερικό στο γενικό χαµό που γίνεται και τελείως εξει-
δικευµένο και, µάλιστα, να φαίνεται ότι αφορά σε ένα πολύ µικρό
αριθµό προσώπων και µέρος της κοινωνίας, αλλά λυπάµαι που
πρέπει εγώ να δώσω σε εσάς να καταλάβετε ότι δεν είναι ούτε
ασήµαντο ούτε µονοσήµαντο.

Κατ’ αρχάς, αφορά τη συµπεριφορά της πολιτείας που ξεκινά
από την ίδια και καταλήγει στην ίδια. 

Τι εννοώ: Η πολιτεία αποφάσισε να ορίσει τη σχέση της µε τους
διακριθέντες αθλητές. Αν ανατρέξουµε στις συζητήσεις που είχαν
προηγηθεί, θα δούµε ότι η πολιτεία ήταν αυτή που θεώρησε υπο-
χρέωσή της να ανταµείψει ανθρώπους που µε τις επιτυχίες τους
ενίσχυαν το κύρος της και λειτουργούσαν παραδειγµατικά για την
κοινωνία. Ακόµα και αν, όπως πιστεύω, ήταν στρεβλό το πλαίσιο
που καθόρισε, οι λόγοι αντανακλούν την ηθική ανταµοιβή των
αθλητών.

Το πρώτο συµπέρασµα, λοιπόν, αφορά την αξιοπιστία της Πο-
λιτείας στο κατά πόσο συνεχίζει να πιστεύει και να υποστηρίζει
αυτήν την ηθική δικαίωση, δηλαδή, το κατά πόσο συνεχίζει να πι-
στεύει και να υποστηρίζει αξίες και ιδανικά που υπηρετούν οι
αθλητές και ο αθλητισµός ανταµείβοντάς τους. Η αµέσως επό-
µενη λογική συνέχεια είναι κατά πόσο συνεχίζει να πιστεύει και
να υποστηρίζει ότι αυτές οι αξίες και τα ιδανικά χρειάζονται στην
κοινωνία και πρέπει η ίδια να αποδεικνύει µε τη συµπεριφορά της
και να ανταµείβει, αλλά και να προστατεύει αυτούς που τα υπη-
ρετούν.

Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν µπορείτε -γιατί σίγουρα δεν θέ-
λετε- να απαντήσετε σε αυτά τα ερωτήµατα που γεννιούνται από
τη συµπεριφορά που υιοθετήσατε µε τη σύµπραξή σας σε αυτήν
τη διαδικασία. Aν, όµως, στη θέση που βρίσκεστε και από τη
θέση που βρίσκεστε δεν µπορείτε να διακρίνετε σε τι ενέργειες
πρέπει να προβείτε, έτσι ώστε να δικαιολογήσετε και τον τίτλο
σας αλλά και να προαγάγετε όχι τα συµφέροντα του ανθρώπινου
δυναµικού του οποίου προΐσταστε, αλλά τα συµφέροντα της κοι-
νωνίας στην οποία απευθύνεται αυτό το ανθρώπινο δυναµικό, θα
έλεγα ότι είναι καλύτερα να αποποιηθείτε τον τίτλο σας, ώστε να
περισώσετε και τη δική σας αξιοπρέπεια. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Πριν δώσω τον λόγο

στον κύριο Υπουργό, θα ήθελα να σας πω, κυρία Σακοράφα -πρέ-
πει να το θυµάστε- ότι το θέµα της εισαγωγής των αθλητών που
έχουν πετύχει Ολυµπιακή ή παγκόσµια ή πανευρωπαϊκή νίκη, έχει
τακτοποιηθεί µε πρωτοβουλία της συναδέλφου κ. Καραµανλή,
αλλά και µε τη σύµφωνη γνώµη και υπογραφή όλων των συνα-
δέλφων. Έχει αποκατασταθεί το θέµα της εισαγωγής των αθλη-
τών που έχουν πετύχει νίκες στα πανεπιστήµια. Αυτό σας
διέφυγε. 

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε να πάρω
τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, όχι.
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Δυστυ-

χώς από την κυρία συνάδελφο συνεχίστηκαν οι απαξιωτικές εκ-
φράσεις. Τις παραβλέπω, σεβόµενος τη διαδροµή της και στον
αθλητισµό και στον πολιτικό στίβο. Τις παραβλέπω. Δεν αξίζουν
και δεν σας τιµούν αυτές οι εκφράσεις. Δεν τιµούν τη διαδροµή
σας και την ιστορία σας. Δεν θέλω να πω τίποτα άλλο πάνω σε
αυτό. 

Στην πρωτολογία µου, λοιπόν, σας εξήγησα ότι το Υπουργείο
Διοικητικής Μεταρρύθµισης σε αυτήν τη φάση έκρινε, είπε, προ-
έβλεψε ότι δεν µπορούσε να εξαιρέσει τους διακριθέντες αθλη-
τές από τη διαδικασία της κινητικότητας. Από εκεί και πέρα, το
ζητούµενο είναι να συνυπολογιστούν µε τον καλύτερο τρόπο οι
διακρίσεις τους κατά τη δεύτερη φάση αξιολόγησης. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση, από την πρώτη στιγµή που ανέκυψε
το ζήτηµα, επικοινώνησα µε τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και του έθεσα πάρα πολλές παραµέτρους που είχα συζη-
τήσει µε τους αθλητές, για να υπάρξει µοριοδότηση των
αθλητών. 

Βεβαίως, στο πλαίσιο αυτό πρέπει να εξεταστούν κάποια ση-
µεία που αφορούν ειδικά τους διακριθέντες αθλητές. Για παρά-
δειγµα –και αναφέροµαι µόνο ενδεικτικά- η προϋπηρεσία τους
είναι κατ’ ανάγκην µικρότερη, εφόσον µέχρι ενός σηµείου ήταν
αποκλειστικά ενεργοί αθλητές. 

Επίσης, για πολλούς η ενασχόλησή τους µε τον πρωταθλητι-
σµό, ακόµα και µετά την πρόσληψή τους, δεν τους επέτρεψε να
αποκτήσουν στον ίδιο βαθµό µε τους συναδέλφους τους στο δη-
µόσιο περαιτέρω εξειδίκευση ή να εξελιχθούν βαθµολογικά. 

Σε κάθε περίπτωση, η λύση που τελικά θα επιλεγεί πιστεύω ότι
θα αντιµετωπίζει µε τρόπο δίκαιο και αποτελεσµατικό όλα αυτά
τα ζητήµατα. Θα αναγνωρίζει την προσφορά των αθλητών µας
στον ελληνικό αθλητισµό και το κοινωνικό σύνολο και θα τους
δίνει τη δυνατότητα να αξιοποιήσουν µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο τις δεξιότητες µέσα από την εργασία τους. 

Πιστεύω ότι µε προσοχή το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης, λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλες τις ιδιαίτερες παραµέτρους
που του θέτουµε από το Υπουργείο Πολιτισµού και Αθλητισµού,
θα αντιµετωπίσει µε τον καλύτερο, το δικαιότερο και αποτελε-
σµατικότερο τρόπο το ζήτηµα, πάντα βεβαίως στο αυστηρό πλαί-
σιο της νοµιµότητας, αποφεύγοντας περαιτέρω προβλήµατα που
θα µπορούσαν να δηµιουργηθούν από βιασύνη ή αβλεψία. 

Στο νέο αθλητικό νόµο, κυρία Σακοράφα, που ετοιµάζουµε, θα
σας καλέσουµε να καταθέσετε προτάσεις και να δούµε πού πο-
νάει ο αθλητισµός, πού υπάρχουν κενά στο υπάρχον νοµοθετικό
πλαίσιο. Με χαρά θα δεχθούµε τις προτάσεις και τις δικές σας
και του κόµµατός σας. Και πιστεύω ότι θα έρθετε µε καλή διά-
θεση και µε πρόθεση να βοηθήσετε. 
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Εµείς θέλουµε, επειδή ο στόχος πιστεύω ότι είναι κοινός, να
βοηθήσουν όλοι σε αυτήν την υπόθεση. 

Επαναλαµβάνω ότι σας αδικεί ο τρόπος, το ύφος και αυτά που
είπατε και στη δευτερολογία σας πριν από λίγο. Λέω ότι τα πα-
ραβλέπω και θα σας καλέσω, όταν γίνει ο διάλογος για το νέο
νοµοθετικό πλαίσιο, να δούµε τα κενά, να δούµε τι µπορούµε να
βελτιώσουµε.

Ο αθλητισµός είναι κοινωνικό αγαθό. Πρέπει να είµαστε κοντά
στον αθλητή. Πρέπει να του εξασφαλίσουµε, εκτός από την
αθλητική δραστηριότητα, και την εκπαίδευση, ώστε να είναι σε
θέση την επόµενη µέρα, όταν δεν θα µπορεί να έχει αθλητική
δραστηριότητα, να µπει στη ζωή, στο επάγγελµα. Πρέπει να του
δώσουµε τη δυνατότητα να σπουδάσει.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση της επίκαιρης ερώτησης.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Γι’ αυτό που είπατε µπορώ να πω δυο

λόγια.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Αφού, κυρία Σακο-

ράφα, δεν διαφωνούµε ως προς αυτό που είπα. Ο κύριος Υπουρ-
γός ήταν ιδιαίτερα ευγενής και στάθηκε µε σεβασµό απέναντί
σας. Εγώ έθεσα ένα θέµα για το οποίο δεν διαφωνούµε.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Διαφωνούµε. Δίνουµε ένα παράσηµο σε
έναν διακριθέντα και του το παίρνουµε πίσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Αυτό είπαµε ότι προ-
σπαθούµε να το λύσουµε. Είδατε ότι και ο κύριος Υπουργός –
για να είµαστε δίκαιοι- προς αυτήν την κατεύθυνση σας µίλησε.
Ξέρω δε, επειδή χθες συναντήθηκα µε το Προεδρείο των Ολυµ-
πιονικών, διαπιστώθηκε ότι η διάθεση υπάρχει εκ µέρους του κυ-
ρίου Υπουργού και είναι ειλικρινής. Ας µην είµαστε άδικοι. Και
εσείς δεν είστε άδικη. Το ξέρω.

Εισερχόµαστε στην πρώτη υπ’ αριθµόν 121/15-10-2013 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Πιερίας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κωνσταντόπουλου προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την πολιτική για την αντιµετώπιση της οικονοµικής µετα-
νάστευσης των νέων Ελλήνων σε άλλες χώρες της Ε.Ε..

Κύριε Κωνσταντόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Πριν µπω στο κείµενο της επίκαιρης ερώτησης, κύριε Πρό-

εδρε, θα ήθελα το Προεδρείο να δώσει µία απάντηση –και επι-
µένω σε αυτό- σε όσα ακούστηκαν χθες το βράδυ ιδιαίτερα από
ορισµένα κανάλια. Είναι επίκαιρο το θέµα και υποβαθµίζει το Κοι-
νοβούλιό µας. Απευθύνοµαι σε έναν Αντιπρόεδρο της Βουλής, ο
οποίος προέρχεται από την επαρχία. 

Είπαν ότι οι Βουλευτές έφυγαν στα χωριά τους και ότι επί τρεις
ηµέρες η Βουλή θα είναι κλειστή. Βλέπουµε ότι η Βουλή είναι
ανοιχτή σήµερα, θα είναι επίσης ανοιχτή τη Δευτέρα µε επίκαιρες
ερωτήσεις. Επί τρεις ηµέρες, λοιπόν, η Βουλή θα είναι κλειστή,
φύγαµε στα χωριά µας και θα ψηφίσουµε την Τρίτη. Λες και πάµε
στα χωριά µας για να µη γίνει η µυστική ψηφοφορία! 

Αυτά ειπώθηκαν και οφείλει ο Πρόεδρος της Βουλής και ιδιαί-
τερα εσείς -που προέρχεστε από την επαρχία και γνωρίζω την
ευαισθησία σας- να φροντίσετε για την προστασία ηµών, των
Βουλευτών, και του Κοινοβουλευτισµού πάνω απ’ όλα. Να πω,
λοιπόν, ότι στην Αίθουσα και προηγουµένως και τώρα βρίσκονται
κυρίως Βουλευτές της επαρχίας. Είµαστε εδώ και θα είµαστε
εδώ και αυτό το τριήµερο. Αυτά για την αποκατάσταση της αλή-
θειας και γιατί επιµένω ότι πρέπει να δώσετε –και επαναλαµβάνω
τη λέξη-µία real απάντηση στο θέµα που προέκυψε.

Η προστασία της Κοινοβουλευτικής Δηµοκρατίας είναι περισ-
σότερο επίκαιρη και από τις επίκαιρες ερωτήσεις που υποβάλ-
λουµε στους Υπουργούς.

Κύριε Υπουργέ, στο θέµα µας τώρα.
Ξέρετε πολύ καλά ότι η µετανάστευση των νέων επιστηµόνων

έχει δύο αναγνώσεις. Κάποιοι λένε ότι ήδη αυτήν τη στιγµή έχουν
φύγει, περίπου, εκατόν είκοσι χιλιάδες Έλληνες επιστήµονες στο
εξωτερικό –κυρίως σε χώρες του ευρωπαϊκού Βορρά. Τον τελευ-
ταίο καιρό υπάρχει, όντως, αύξηση αυτής της µετανάστευσης.

Νέοι επιστήµονες –γιατροί κυρίως και µηχανικοί και άλλοι- ανα-
ζητούν καλύτερη τύχη. 

Είναι χαρακτηριστική η δήλωση που έκανε µία Ελληνίδα που
ζει και δουλεύει στην Αυστρία ότι «µε διδακτορικό είναι αδύνατον
να δουλέψω µε 3 ευρώ την ώρα, στην Ελλάδα». Προτιµάει φυ-
σικά να δουλέψει στην Αυστρία.

Υπάρχει, όµως, και η άλλη ανάγνωση, αυτοί οι οποίοι φωνά-
ζουν φυσικά και λένε ότι φεύγει αυτό το επιστηµονικό δυναµικό
από τη χώρα µας. Δεν βλέπουν, όµως, ότι οι πιο πολλοί από αυ-
τούς, µετά την ειδικότητα, έρχονται στην Ελλάδα και στελεχώ-
νουν τα νοσοκοµεία µας και άλλες υπηρεσίες του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα και του ιδιωτικού, µε τη δύναµη της γνώσης που
είναι απαραίτητη σήµερα σε µία Ελλάδα που παλεύει να κερδίσει
το µέλλον. 

Οι νέοι επιστήµονες, όµως, τον τελευταίο καιρό βρίσκουν εµ-
πόδια. Γίνεται µία συζήτηση –δηµοσιεύτηκε στον Τύπο- αλλά δεν
είχαµε επίσηµη απάντηση από το Υπουργείο Ακούστηκε ότι η
Επίτροπος έδωσε µία µάχη στην Κοµισιόν, ότι τίθενται κάποιοι
περιορισµοί από τις χώρες του «πλούσιου» Βορρά έναντι επιστη-
µόνων του Νότου.

Θα ήθελα να µας πείτε την επίσηµη θέση του Υπουργείου σας.
Εάν έχει θέσει το θέµα στην τελευταία Σύνοδο Κορυφής που
έγινε για θέµατα εργασίας και εάν προτίθεται επίσης να το θέσει
στην ατζέντα συνοµιλιών που θα γίνουν εν όψει της Ελληνικής
Προεδρίας ή εάν τέθηκε και στη Λιθουανική Προεδρία αυτές τις
ηµέρες και εάν θα τεθεί και στην Ελληνική Προεδρία. 

Είναι χιλιάδες οι αιτήσεις γιατρών που θέλουν να κάνουν ειδι-
κότητα στη Γερµανία, στην Αυστρία και σε άλλες χώρες του ευ-
ρωπαϊκού Βορρά. Υπάρχουν επίσης εκατοντάδες αιτήσεις
µηχανικών και άλλων επιστηµόνων που θέλουν να εργαστούν
εκεί. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι το ζήτηµα είναι επίκαιρο περισ-
σότερο από ποτέ και θα θέλαµε µια δική σας απάντηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Μιας και αναφέρθηκε ο συνάδελφος στον τρόπο που αντιµε-
τωπίζεται το Κοινοβούλιο, πρέπει να πούµε για άλλη µια φορά
ότι η οικονοµική και κοινωνική κρίση που βιώνει ο τόπος δεν είναι
άσχετη από την κρίση αξιών, η οποία διαπερνά όλους τους θε-
σµούς δυστυχώς και τα Μέσα Μαζικής Επικοινωνίας. Άρα δεν
µπορεί παρά να υπάρχει ένα κοµµάτι του χώρου που να αντιµε-
τωπίζει τα πράγµατα από την αρνητική τους πλευρά και όχι µε
τη δηµιουργική τη θετική, η οποία ωθεί στη βελτίωση και την αν-
τιµετώπιση των προβληµάτων. 

Κύριε συνάδελφε, θέτετε ένα πάρα πολύ σοβαρό θέµα που
έχει να κάνει κατ’ αρχάς µε την ελεύθερη διακίνηση του ανθρώ-
πινου δυναµικού στην Ευρώπη, µια βασική αρχή της Ευρωπαϊκής
Ένωσης που έχει διατυπωθεί µε τον καλύτερο τρόπο και την
οποία αντιµάχονται οι λεγόµενοι ευρωσκεπτικιστές. 

Οι ευρωσκεπτικιστές από θεώρηση µαζί µε υπερσυντηρητι-
κούς αλλά και -σε ορισµένες περιπτώσεις, σε ορισµένες χώρες-
λαϊκιστές αριστερούς έχουν διαµορφώσει ένα κλίµα προκειµένου
να µπουν φραγµοί σε σχέση –όπως πολύ σωστά αναφέρατε- µε
την απασχόληση εργαζοµένων από χώρες του νότου στον πλού-
σιο βορρά. Αυτή η συζήτηση υπάρχει. Αυτές οι εσωτερικής ου-
σιαστικά κατανάλωσης απόψεις υπάρχουν. Στο επίπεδο που
αναφέρατε εκτέθηκαν και τέθηκαν. 

Από την άλλη µεριά υπάρχει σταθερή άποψη των πραγµατικά
προοδευτικών της Ευρώπης για την ελεύθερη διακίνηση των αν-
θρώπων και για την πρόσβαση στην εργασία, την οποία υποστη-
ρίζουµε σταθερά ως χώρα και οι περισσότερες, αν όχι όλες,
πολιτικές δυνάµεις. Είναι θέση του Υπουργείου Εργασίας. Είναι
θέση και της Επιτρόπου. Αντιµαχόµαστε ασφαλώς αυτά που συ-
ζητούν και θέτουν οι οµάδες στις οποίες αναφέρθηκα και οι
οποίες συντείνουν στην πρώτη σκέψη. 

Βέβαια το γεγονός ότι θέσαµε το θέµα δεν σηµαίνει τίποτα, µε
την έννοια ότι χρειάζεται συνολικά ανατροπή ακόµα και των βα-
σικών αρχών της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να περάσουν τέτοιες
απόψεις. Άρα δεν είναι εύκολο γι’ αυτούς. Δεν εφησυχάζουν
όµως. 
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Εµείς δεχόµαστε την άποψη του Επιτρόπου Λάζλο Αντόρ που
επεξεργάζεται τις θέσεις του Συµβουλίου Κορυφής του Φε-
βρουαρίου ως Επιτροπή, προκειµένου να ενεργοποιήσουµε και
να αξιοποιήσουµε όλες τις δυνατότητες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης -γιατί θεωρεί ευρωπαϊκό το θέµα της ανεργίας και στις
χώρες του Νότου- µε τη στήριξη της απασχόλησης, όσο είναι δυ-
νατό, ακόµα και στις χώρες που αντιµετωπίζουν πρόβληµα υψη-
λής ανεργίας και ιδιαίτερα των νέων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα ήθελα λίγο χρόνο ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 
Γι’ αυτό πάρθηκε αυτή η απόφαση από τη Σύνοδο Κορυφής

το Φεβρουάριο για την εγγύηση ως προς τη νεολαία, που είναι
µια παρέµβαση η οποία αφορά ένα κοµµάτι των νέων ανθρώπων,
οι οποίοι µέσα απ’ αυτό το πρόγραµµα θα µπορέσουν να απα-
σχοληθούν και να εργαστούν στον τόπο τους. 

Βεβαίως, αυτό είναι µια ενεργητική πολιτική έτσι ώστε να µην
αναγκάζονται να µεταναστεύσουν. Υπάρχει βέβαια και µια µερίδα
κόσµου που θέλει για άλλους λόγους να εργαστεί σε άλλες
χώρες, όπως ιατροί, επιστήµονες, αυτοί που έχουν κάνει ή θέ-
λουν να κάνουν ειδικότητα. Για τον κόσµο που θέλει να πάει δεν
πρέπει προφανώς να υπάρχει κανένα εµπόδιο. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση κινούµεθα και θα κινηθούµε και αν
προχωρήσει το θέµα περαιτέρω από το επίπεδο το οποίο συζη-
τήθηκε. 

Περισσότερα θα πω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,

έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ,

για την απάντησή σας. Πραγµατικά, βάζετε το θέµα στις πραγµα-
τικές του διαστάσεις.

Θέλω να ελπίζω ότι, αν χρειαστεί, υπάρχουν οι δυνατότητες
από τις χώρες του ευρωπαϊκού Νότου να δηµιουργήσουν τη λε-
γόµενη µειοψηφία ανάσχεσης. Έχουν τη δυνατότητα αυτή, να
µπλοκάρουν οποιαδήποτε σκέψη υπάρχει στον περιορισµό ερ-
γασίας των Ελλήνων επιστηµόνων του ευρωπαϊκού Νότου. 

Επί την ευκαιρία αυτή, επειδή τα στοιχεία τα οποία υπάρχουν
έρχονται κυρίως και ουσιαστικά από χώρες όπως η Γερµανία, η
Αυστρία και οι υπόλοιπες χώρες, οι οποίες λένε ότι τα τελευταία
χρόνια περίπου τριάντα πέντε χιλιάδες ειδικευµένοι επιστήµονες,
από την Ελλάδα µόνο, εργάζονται στη Γερµανία και περίπου εί-
κοσι πέντε χιλιάδες είναι οι αιτήσεις αυτών που θέλουν να πάνε,
θα θέλαµε να µας πείτε αν υπάρχουν στοιχεία στο Υπουργείο
σας για τον αριθµό των Ελλήνων επιστηµόνων οι οποίοι εργάζον-
ται στις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά ειδικότητα. 

Στο Υπουργείο Υγείας παλαιότερα είχε γίνει µία προσπάθεια
να γίνει ένα network των επιστηµόνων, ιδιαίτερα των ιατρών, οι
οποίοι εργάζονται σε όλες αυτές τις χώρες, όχι µόνο ειδικευο-
µένων αλλά και ειδικευµένων, ώστε να έχουµε ένα αποτύπωµα,
µία χαρτογράφηση ποιους έχουµε, πού τους έχουµε -και να
υπάρχει µία καλύτερη συνεργασία φυσικά και των ελληνικών νο-
σοκοµείων, της ελληνικής ιατρικής, µε τα ξένα νοσοκοµεία- και,
κυρίως, σε ποια κέντρα υπάρχουν Έλληνες ιατροί αλλά και άλλοι
επιστήµονες σε άλλα εξειδικευµένα κέντρα.

Νοµίζω ότι κάτι τέτοιο θα πρέπει να συνεχιστεί από το Υπουρ-
γείο σας, ώστε να ξέρουµε τι έχουµε πάνω απ’ όλα, τι αιτήσεις
γίνονται και να ξέρουµε πού βρισκόµαστε, για να προγραµµατί-
σουµε καλύτερα το µέλλον σε αυτό το σηµείο.

Ξέρετε, είχα υποχρέωση να το κάνω αυτό και πάνω απ’ όλα
στον εαυτό µου, γιατί πριν από αρκετά χρόνια, πριν από δεκαετίες
-το γνωρίζει και ο κύριος Πρόεδρος- κι εγώ αναζήτησα θέση ερ-
γασίας ειδικευόµενου γιατρού, τότε, στη Γερµανία, µε πολλές δυ-
σκολίες για την απόκτηση άδειας εργασίας και δεν θα ήθελα
αυτόν τον εφιάλτη να τον ζουν νέοι επιστήµονες, οι οποίοι δεν
µπορούν να κάνουν ειδικότητα εδώ. Γνωρίζετε για το µπλοκάρι-
σµα στις θέσεις ειδικότητας και ιδιαίτερα στις ειδικότητες αιχµής. 

Είναι ένας πραγµατικός Γολγοθάς να µην µπορείς να δουλέ-
ψεις ούτε στην πατρίδα σου αλλά ούτε και σε µία Ευρωπαϊκή
Ένωση, όπου θεωρητικά δεν υπάρχουν περιορισµοί στην εργα-
σία -και αυτό ήθελαν όλοι αυτοί οι εµπνευστές της Ευρωπαϊκής
Ένωσης να πετύχουν, αυτό ήθελε ο Κωνσταντίνος Καραµανλής,

αυτό ήθελε ο Ντε Γκολ, αυτό ήθελαν όλοι αυτοί οι οποίοι ορα-
µατίστηκαν την Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως όλοι τη θέλουµε- να
υπάρχουν αυτά τα εµπόδια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θέλω να πιστεύω πως οι νέοι γιατροί, που θα τελειώσουν τώρα
και υποβάλλουν τα χαρτιά τους για να φύγουν και να αποκτή-
σουν δύναµη γνώσης εκεί, να µπορέσουν απρόσκοπτα να κάνουν
τη δουλειά τους. Και πάνω απ’ όλα, να ξέρουµε κι εµείς ποιοι
είναι, πού είναι, πόσους έχουµε και πότε θα τους χρειαστούµε. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Γεγονός είναι, κύριε συνά-
δελφε, ότι στην Ευρώπη, παρά αυτές τις βασικές αρχές,
κυριαρχούν συντηρητικές στην αντίληψη δυνάµεις κάθε µορφής
και σε κάθε χώρα, που δεν ταυτοποιούνται µε την κλασική έννοια
των κοµµάτων -προοδευτικά και συντηρητικά- γιατί βλέπουµε ότι
συντηρητικά κόµµατα του Νότου είναι υπερπροοδευτικών από-
ψεων για την Ευρώπη κι ορισµένα δήθεν προοδευτικά κόµµατα
του Βορρά έχουν στενές συντηρητικές απόψεις για την Ευρώπη,
γιατί αυτό επιβάλλει, όπως εκτιµούν, το στενό συµφέρον στη
χώρα τους, το πιθανώς στενό κοµµατικό συµφέρον.

Άρα λοιπόν εµείς, ως χώρα συνολικά, είµαστε µε την προοδευ-
τική άποψη για την Ευρώπη -κι αυτό εκτιµώ εγώ από τις τοποθε-
τήσεις όλων των κοµµάτων- µε την έννοια ότι πέρα από
οικονοµική ένωση πρέπει να είναι και κοινωνική αλλά και Ευρώπη
της αλληλεγγύης. Αυτό σηµαίνει ότι στηρίζουµε µε κάθε τρόπο
την εφαρµογή αυτής της βασικής αρχής για το ανθρώπινο δυνα-
µικό, για τους Ευρωπαίους πολίτες και το δικαίωµά τους να ερ-
γαστούν σε κάθε χώρα. Τη στηρίζουµε µε κάθε τρόπο. 

Υπάρχουν οι κανόνες, οι οποίοι έχουν θεσπιστεί και ισχύουν.
Υπάρχουν οδηγίες, οι οποίες ενσωµατώνονται από την κάθε
χώρα και ισχύουν στην κάθε χώρα, εφόσον η κάθε χώρα έχει
αποδεχτεί και για τις άλλες χώρες τα ισχύοντα. 

Είναι ένα θεσµικό πλαίσιο που περνά µέσα από διάφορες φά-
σεις για να εναρµονιστεί και να ενταχθεί στο εθνικό πλαίσιο. Γνω-
ρίζουµε, άλλωστε, ότι πολλές φορές και στη χώρα µας έχουµε
καθυστέρηση. Όµως, η διαδικασία αυτή, παρ’ ότι καθυστερεί,
έχει την έννοια της διαβούλευσης, των συµβιβασµών κ.λπ., είναι
στερεή, µε την έννοια ότι δεν υπάρχουν άµεσες ανατροπές. Το
λέω αυτό για να στηρίξω την άποψη ότι δεν µπορούν αυτές οι
υπερσυντηρητικές απόψεις να ανατρέψουν από τη µια στιγµή
στην άλλη τα ισχύοντα. Όµως, αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει να
επαναπαυθούµε. Πρέπει, µε αφορµή την Προεδρία, να έχουµε
σηµαντική παρέµβαση και θα έχουµε σηµαντική παρέµβαση στα
θέµατα που αφορούν την απασχόληση, στα θέµατα που αφο-
ρούν την ανάπτυξη και την κοινωνική προστασία.

Είµαστε µε την άποψη ότι δεν µπορεί να υπάρξει οικονοµική
ανάκαµψη, αν δεν υπάρχει ταυτόχρονα και κοινωνική προστασία
και απασχόληση και δεν µπορεί να υπάρξει κοινωνική προστασία
και απασχόληση χωρίς να ολοκληρωθεί και να περάσει σε µια
άλλη φάση η οικονοµική ανάκαµψη. Αυτό αφορά και την κάθε
χώρα χωριστά αλλά και συνολικά την Ευρώπη.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι ο Υπουργός και
εγώ, συνολικά η πολιτική ηγεσία, στο πλαίσιο της Προεδρίας
έχουµε αναλάβει πρωτοβουλίες για τα θέµατα που έχουν να κά-
νουν µε την απασχόληση, µε την ανάπτυξη µε απασχόληση. Θα
γίνουν, και στην πατρίδα µας αλλά και σε άλλους τόπους, ηµερί-
δες που θα έχουν σχέση µε αυτό το θέµα, προκειµένου να δια-
µορφώσουµε µια άποψη συνολικά που θα εκπορεύεται από την
Ελληνική Προεδρία του πρώτου εξαµήνου του 2014.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο

Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
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της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαι-
δευτικοί από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Βαρβάρας Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται επίσης γνωστό στο
Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά
θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, είκοσι τρεις µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαι-
δευτικός από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αλίµου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε τη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 130/15-
10-2013 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου του Βουλευτή
Πρεβέζης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτι-
κού Κοινωνικού Μετώπου κ. Κωνσταντίνου Μπάρκα προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την εξαίρεση των πρώην εργαζοµένων στις Κλωστοϋφαν-
τουργικές Επιχειρήσεις Πρέβεζας-Νάουσας-Πέλλας και Έβρου
από το συνυπολογισµό του χρόνου Ειδικής Επιδότησης Ανεργίας
στους πλασµατικούς χρόνους του άρθρου 4 του ν. 3996/2011.

Παρακαλώ το συνάδελφο κ. Μπάρκα να πάρει τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

πολύ.
Κύριε Υπουργέ, οι πρώην εργαζόµενοι στις Κλωστοϋφαντουρ-

γικές Επιχειρήσεις Πρέβεζας-Νάουσας-Πέλλας και Έβρου εν-
τάχθηκαν στην Ειδική Επιδότηση Ανεργίας σύµφωνα µε τους
νόµους 3460/2006, 3660/2008 και 3746/2009, καθότι πληρούσαν
αυξηµένες προϋποθέσεις (ηλικία άνω των πενήντα ετών και πάνω
από επτάµισι χιλιάδες µέρες ασφάλισης), έπειτα από το οριστικό
κλείσιµο των επιχειρήσεων όπου εργάζονταν, παραπάνω από εί-
κοσι πέντε χρόνια, και τον αφανισµό του κλάδου της Κλωστοϋ-
φαντουργίας. Οι πρώην εργαζόµενοι έχουν πληρώσει οι ίδιοι τις
ασφαλιστικές τους εισφορές καθ’ όλη τη διάρκεια της επιδότη-
σής τους, καθώς αποµειωνόταν η επιδότηση που τελικά έφτανε
στα χέρια τους µετά την παρακράτηση της εισφοράς από το
ποσό της επιδότησης, υπό την έννοια ότι ουσιαστικά αποτελούσε
χρόνο αυτασφάλισης των εργαζοµένων.

Προς επίρρωση των παραπάνω επικαλούµαι το άρθρο 11 πα-
ράγραφος 2 του ν. 3660/2008 καθώς και το άρθρο 75 παράγρα-
φος 2 του ν. 3746/2009 και, περαιτέρω, τη γνωµάτευση µε
αριθµό πρωτοκόλλου 159790/7441/19-2-2013 της Ανεξάρτητης
Αρχής Συνήγορος του Πολίτη.

Συµπληρωµατικά, το ΙΚΑ έχει εκδώσει νεότερο γενικό έγγραφο
στις 11-3-2013, όπου θεραπεύει εν µέρει το προηγούµενο γενικό
έγγραφό του, στις 3-12- 2012, αναγνωρίζοντας ότι για όσους
συνταξιοδοτήθηκαν ή υπέβαλαν αίτηση συνταξιοδότησης έως
31-12-2012 δεν θα ανακληθεί η σύνταξή τους ούτε θα επιστρέ-
ψουν χρήµατα, διότι θεωρεί το ΙΚΑ το χρόνο που διένυσαν στην
Ειδική Επιδότηση Ανεργίας ως πραγµατικό χρόνο ασφάλισης. 

Προκύπτει, λοιπόν, το ερώτηµα. Πώς είναι δυνατόν να θεωρεί-
ται χρόνος πραγµατικής εργασίας η προαιρετική αυτασφάλιση
του ανέργου, ενώ ο χρόνος της Ειδικής Επιδότησης Ανεργίας
θεωρείται πλασµατικός, όταν µάλιστα έχουν καταβληθεί µεγαλύ-
τερες εισφορές για το δεύτερο;

Επειδή δεν είναι δυνατόν η πολιτεία να εκδικείται, ανατρέπον-
τας αναγνωρισµένα δικαιώµατα και παροχές, που ήδη έχουν χο-
ρηγηθεί µε βάση τις προϋπάρχουσες διατάξεις, επειδή για
όσους θα συνταξιοδοτηθούν από 1-1-2013 ο χρόνος της ειδικής
επιδοµατικής ενίσχυσης θα θεωρείται πλασµατικός, µε αποτέλε-
σµα να παραταθεί ο εργάσιµος χρόνος που απαιτείται για σύν-
ταξη κατά τέσσερα, πέντε χρόνια, ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: 

Δεδοµένου ότι συντρέχουν λόγοι ίσης µεταχείρισης µε τους
πρώην εργαζοµένους των παραπάνω κλωστοϋφαντουργικών επι-
χειρήσεων, που υπέβαλαν αίτηση συνταξιοδότησης έως 31-12-
2012 και παρ’ όλες τις θετικές εισηγήσεις υπηρεσιακών
παραγόντων του Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, γιατί καθυστερεί και δεν δίνει τελικά λύση στην
οµηρία των υπολοίπων, που υπέβαλαν αίτηση συνταξιοδότησης
µετά την 1-1-2013, µε συνέπεια να βρίσκονται σε απόγνωση; 

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως σας έχω ενηµερώσει και πριν από τη
σηµερινή διαδικασία κοινοβουλευτικού ελέγχου, δεν έχω την
απαραίτητη στήριξη µε την ενηµέρωση για το θέµα από τις υπη-
ρεσίες, λόγω της µετεγκατάστασης των συγκεκριµένων υπηρε-
σιών από το κτήριο της οδού Πειραιώς στο κτήριο της οδού
Σταδίου, που γίνεται αυτές τις µέρες. Αυτός ήταν και ο λόγος
που αναβλήθηκαν κάποιες ερωτήσεις την προηγούµενη εβδο-
µάδα, για τις οποίες δεν είχα πλήρη γνώση. Για όσες είχα πλήρη
γνώση, ήρθα και απάντησα.

Θέτετε όµως ένα θέµα, το οποίο έχει συζητηθεί και αφορά ερ-
γαζόµενους, οι οποίοι δεν πρόλαβαν να αξιοποιήσουν µέχρι 31-
12-2012 το συγκεκριµένο θεσµικό πλαίσιο, στο οποίο αναφέρεστε. 

Υπήρξε µια ασάφεια ή δυσαρµονία πράγµατι µε την εγκύκλιο,
η οποία αµφισβητούσε ουσιαστικά και αυτούς που είχαν ενταχθεί
µε αίτησή τους πριν από τις 31 Δεκεµβρίου. Με εγκύκλιο - πολύ
σωστά αναφέρετε - µεταγενέστερη και στο πλαίσιο της χρηστής
διοίκησης, από τη στιγµή που τους δόθηκε η δυνατότητα να κα-
ταθέσουν αιτήσεις και µάλιστα να λάβουν και την απόφαση συν-
ταξιοδότησης, αποκαταστάθηκε αυτό. 

Εγώ αυτό που µπορώ να σας πω σήµερα και να δεσµευτώ είναι
ότι αµέσως µόλις υπάρξει αποκατάσταση λόγω της µετεγκατά-
στασης, θα έρθω σε επαφή µε τις αρµόδιες υπηρεσίες και θα
έχουµε µια συνεργασία, να δούµε το θέµα µε τις υπηρεσιακές ει-
σηγήσεις που λέτε, εφόσον υπάρχουν και πώς κινούνται. 

Από κει και πέρα, µε τη διαδικασία που έχουν να κάνουν τα
ασφαλιστικά θέµατα, µε τη Γενική Γραµµατεία Κοινωνικής Ασφά-
λισης και τον Υπουργό, που είναι αρµόδιος και για τα ασφαλι-
στικά και για τη νοµοθέτηση, να έχουµε µια συνεργασία,
προκειµένου να δούµε πώς θα αντιµετωπίσουµε αυτό το θέµα,
που αφορά ανθρώπους πιθανόν και από άλλες επιχειρήσεις που
έχουν τα ίδια χαρακτηριστικά, όπως αναφέρετε και για την πε-
ριοχή σας. 

Είναι, πάντως, ένα θέµα που πρέπει να το δούµε και θέλω και
τη συνεργασία σας, µε ό,τι στοιχεία διαθέτετε, για να δώσουµε
την καλύτερη λύση, εφόσον αυτό είναι δυνατόν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον κ. Κεγκέρογλου,

όχι γιατί είναι Κρητικός, αλλά γιατί ό,τι λέει το εννοεί ως πολιτι-
κός, πρέπει να τον έχετε από κοντά, για να το τελειώσετε γρή-
γορα. Γι’ αυτό νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να πείτε περισσότερα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, οφείλω να οµο-
λογήσω ότι ο κ. Κεγκέρογλου δεσµεύθηκε βεβαίως και για ζητή-
µατα που αφορούν εργασιακούς χώρους και ανθρώπους, οι
οποίοι µένουν άνεργοι - και δη τέτοιας ηλικίας. Προφανώς και
πρέπει να υπάρξει συνεργασία. Γι’ αυτό, χαίροµαι πάρα πολύ για
την απάντηση του Υπουργού και δεν θέλω να έρθω σε αντιπαρά-
θεση µαζί του. 

Θέλω να σας πω, κύριε Υπουργέ –ανέφερα τους νόµους και
τους έχει και η ερώτηση, µπορείτε να τους λάβετε και από εκεί-
τις παρεµβάσεις που έχουµε κάνει κοινοβουλευτικά µε ερωτή-
σεις και αναφορές. Θα τις παραδώσω και αυτές στα Πρακτικά,
για να τις πάρετε.

Είναι ερωτήσεις που αφορούν τους εργαζοµένους στην κλω-
στοϋφαντουργία στην Πρέβεζα, αλλά, όπως θα δείτε, µέσα στην
επίκαιρη ερώτηση τοποθετούµε και τη Νάουσα, την Πέλλα και
τον Έβρο, καθώς µιλάµε για εργασία ίδιας φύσης. Μιλάµε, δη-
λαδή, για κλωστοϋφαντουργίες που έκλεισαν και γι’ αυτό πρέπει
να αγωνιστούµε και γι’ αυτούς. Προφανώς υπάρχουν κι άλλες
επιχειρήσεις, οι οποίες υπάγονταν σ’ αυτό το καθεστώς και πρέ-
πει να τις κοιτάξουµε κι αυτές.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας πω ότι τα πράγµατα έχουν ακρι-
βώς όπως σας τα λέω. Υπήρχαν εργαζόµενοι οι οποίοι έπαιρναν
το επίδοµα, καθώς θεωρούνταν πραγµατικός ο χρόνος. Υπήρξε
αυτή η ασάφεια µεταξύ εγκυκλίων των υπηρεσιών του ΙΚΑ, η
οποία βεβαίως λύθηκε, όπως εσείς είπατε. Αυτοί οι άνθρωποι
έχουν πιάσει και το ηλικιακό όριο και το όριο των ενσήµων που
χρειάζεται για να βγουν στη σύνταξη. 
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Αυτοί που έχουν αποµείνει, δηλαδή αυτοί που δεν κατέθεσαν
χαρτιά για συνταξιοδότηση µέχρι 31-12-2012, είναι πλέον πολύ
λίγοι. Νοµίζω ότι είναι λιγότεροι από τριάντα. Εφόσον υπάρχει η
εγκύκλιος του ΙΚΑ που λέει ότι αυτοί που κατέθεσαν αίτηση µέχρι
31-12-2012 βγαίνουν στη σύνταξη, νοµίζω ότι θα είναι αδικία να
µην αυξήσουµε το χρονικό όριο κατάθεσης εγγράφων για τη
συνταξιοδότηση, έτσι ώστε να καλυφθούν και οι επόµενοι.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, και θα είµαστε σε συνεργασία. Θέλω,
µάλιστα, να παραδώσω στα Πρακτικά και τις ερωτήσεις που
έχουµε κάνει. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μπάρκας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι µε το συνάδελφο κ.
Στρατούλη έχουµε κάνει συναντήσεις για το συγκεκριµένο θέµα
και µε τον πρώην Υπουργό κ. Παναγιωτόπουλο και µε Γραµµα-
τείς του Υπουργείου Εργασίας. Οι εργαζόµενοι από το Σωµατείο
Κλωστοϋφαντουργών της Πρέβεζας και της Νάουσας είχαν
έρθει και είχαµε συναντηθεί και µε τους Γραµµατείς και µε τους
Υπουργούς για το συγκεκριµένο ζήτηµα. Εποµένως βεβαίως και
θα έχετε τη συνεργασία µου. Εγώ θα σας βοηθήσω σε ό,τι χρει-
αστεί, καθώς ξέρω πολύ καλά το ζήτηµα. 

Τέλος, θα ήθελα να πω κάτι ως σχόλιο. Τέτοιες εποχές, κύριε
Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, όταν η ανεργία έχει φθάσει σε τέτοια
ποσοστά, καταλαβαίνετε ότι είναι λίγο δύσκολο να καταλάβουµε
τις µετακοµίσεις σε Υπουργεία και δη στο Υπουργείο Εργασίας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,

επειδή είστε καινούργιος Βουλευτής, πρέπει να ξέρετε ότι είναι
καλό αυτό που γίνεται, διότι οι άνθρωποι από τα δύο Υπουργεία
που υπήρχαν –ένα στην Πειραιώς και ένα στη Σταδίου- πηγαίνουν
σε ένα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΠΑΡΚΑΣ: Το γνωρίζω, κύριε Πρόεδρε.
Έχω ασχοληθεί και µ’ αυτό το ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Άρα δεν είναι κακό.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ας κάνουµε ένα λογοπαίγνιο,
κύριε Πρόεδρε, αφού είναι εδώ και ο συνάδελφος από το ΚΚΕ.

Ο κύριος συνάδελφος ανησυχεί ότι θα µπερδεύονται οι διαδη-
λώσεις, διότι το ΠΑΜΕ έκανε διαδήλωση στην Πειραιώς και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ στη Σταδίου. Τώρα θα µπερδεύονται και δεν το θέλουν.
Αυτό, φυσικά, είναι ένα λογοπαίγνιο.

Η µετεγκατάσταση είναι καλή, γιατί ενοποιούνται οι υπηρεσίες
και θα εξοικονοµηθούν και χρήµατα από τα ενοίκια. Όµως, έχει
αυτό το πρόβληµα των ηµερών.

Κύριε Πρόεδρε, ό,τι είπα στην πρωτοµιλία µου ισχύει και δεν
χρειάζεται να το επαναλάβω. Θα το δούµε το επόµενο διάστηµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ.
Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα τα εξής:
Η τρίτη µε αριθµό 133/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων κ. Σταυρούλας Ξουλίδου προς τους Υπουργούς Παιδείας
και Θρησκευµάτων και Εσωτερικών, σχετικά µε τη λήψη µέτρων
για τη µεταφορά των µαθητών στο Νοµό Θεσσαλονίκης, δεν θα
συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 140/15-10-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Αντωνίου Γρέγου προς τον Υπουργό
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τον
έλεγχο λαθροµεταναστών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η πέµπτη µε αριθµό 125/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Λαρίσης της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς κ. Θωµά Ψύρρα προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την υλοποίηση της συµφωνίας συµβιβασµού µεταξύ της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας της «SIEMENS A.G.» και της «SIEMENS
Α.Ε.», δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και δια-
γράφεται.

Επίσης, η έκτη µε αριθµό 136/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τους Υπουρ-
γούς Εθνικής Άµυνας και Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά, δεν θα συζη-
τηθεί κατόπιν συνεννόησης του Υπουργού µε το Βουλευτή και
διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 141/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαιόπουλου προς τους Υπουργούς
Παιδείας και Θρησκευµάτων και Εσωτερικών, σχετικά µε τη µε-
ταφορά σαράντα τεσσάρων µαθητών στο Γυµνάσιο Νιγρίτας
µετά την κατάργηση του Γυµνασίου Τερπνής Σερρών, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η πέµπτη µε αριθµό 126/15-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την διαθεσιµότητα των διοικητικών
υπαλλήλων των πανεπιστηµίων, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του Υπουργού και διαγράφεται. 

Τέλος, η έβδοµη µε αριθµό 104/14-10-2013 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή Μαγνησίας κ. Πα-
ρίση Μουτσινά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
εξαίρεση υποχρέωσης τήρησης βιβλίων εσόδων – εξόδων για
τους αγρότες µε χαµηλά εισοδήµατα, δεν θα συζητηθεί µετά από
συνεννόηση του κυρίου Βουλευτή µε τον κύριο Υπουργό και δια-
γράφεται.

Συνεχίζουµε µε την έκτη µε αριθµό 137/15-10-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Χρήστου Κατσώτη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε το επίδοµα ανεργίας των εποχικά εργαζοµένων.

Κύριε Κατσώτη, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, είναι γνωστό ότι χθες στο νοµοσχέδιο µε

τίτλο «Ρυθµίσεις θεµάτων Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας και
άλλες διατάξεις» συζητήθηκε τροπολογία για το επίδοµα ανερ-
γίας στους εποχιακά εργαζόµενους. Η επίκαιρη ερώτησή µου
έχει το ίδιο θέµα συζήτησης. Επιτρέψτε µου, όµως, επειδή προ-
ηγήθηκε αυτή η τροπολογία να αλλάξω, να τροποποιήσω το πε-
ριεχόµενο της επίκαιρης ερώτησής µου και να αναφερθώ
ακριβώς σε αυτά που ειπώθηκαν χθες στη λύση που έρχεστε να
δώσετε στο θέµα. 

Θέλουµε να τονίσουµε, κύριε Υφυπουργέ, από την αρχή ότι µε
την τροπολογία αυτή κατ’ αρχάς, δεν καταργείται η ρύθµιση που
προβλέπει ο ν. 3986/2011, ο οποίος βάζει αυτές τις προϋποθέ-
σεις. Δεύτερον, δεν επαναφέρεται το επίδοµα ανεργίας στα επί-
πεδα πριν του ν. 3986/2011. Τρίτον, θεσπίζεται µικρότερη
διάρκεια επιδότησης. Τέταρτον, η πρόβλεψη ότι, σε όσους έχουν
από εκατόν πενήντα έως εκατόν εβδοµήντα εννιά ηµέρες ασφά-
λισης, δύναται να εφαρµοστεί η ρύθµιση της επιχορήγησης των
τριών µηνών µε την προϋπόθεση της αµετάκλητης έγγραφης δή-
λωσης στον ΟΑΕΔ, σηµαίνει γενίκευση της µείωσης του χρόνου
επιδότησης των ανέργων.

Πρέπει να επισηµάνουµε, κύριε Υφυπουργέ, ότι από το ένα
εκατοµµύριο δεκαοκτώ χιλιάδες εννιακόσιους ενενήντα εγγε-
γραµµένους ανέργους θα επιδοτούνται µόλις οι εκατόν τριάντα
οκτώ χιλιάδες εκατόν σαράντα δύο άνεργοι, δηλαδή το 13,5%,
µε ύψος επιδόµατος 361 ευρώ.

Με την ρύθµιση του ν. 3986/2011 µειώνονται ακόµα περισσό-
τερο οι επιδοτούµενοι και αυτό είναι γνωστό. Με την τροπολογία
που κατατέθηκε χθες και όπως φαίνεται αποδέχεστε ως Κυβέρ-
νηση, δεν αντιµετωπίζεται, κύριε Υφυπουργέ, η προστασία των
ανέργων.

Ο ΟΑΕΔ έχει µετατραπεί σε εργαλείο επιχορήγησης των ερ-
γοδοτών. Τα προγράµµατα που τρέχουν είναι πολλά. Ο µηχανι-
σµός αυτός του οργανισµού έχει συµβάλει στην αλλαγή των
εργασιακών σχέσεων και, βέβαια, στη συµπίεση της τιµής της
εργατικής δύναµης, που είναι ένας κύριος στόχος όλων των µέ-
τρων, των αναδιαρθρώσεων, που παίρνει η Κυβέρνηση το τελευ-
ταίο διάστηµα µε µεγάλη ένταση, λόγω και της κρίσης. 
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Θα αναφερθώ παρακάτω, στη δευτερολογία µου στα υπό-
λοιπα ζητήµατα, πάνω στα οποία θα ήθελα την άποψή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Από πού να ξεκινήσω; Θα ξεκινήσω από το ότι το επίδοµα είναι
360 ευρώ το βασικό και 10% για κάθε παιδί. Εξαρτάται από την
οικογενειακή κατάσταση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ναι, 360 ευρώ.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Το λέω αυτό γιατί αν κάνεις
ένα υπολογισµό για το κόστος, για να βρεις τα χρήµατα, πρέπει
να τα βρεις για όλα που δίνονται, όχι µόνο για τα 360 ευρώ. 

Εµείς υπολογίσαµε και προβλέψαµε, αποδεχόµενοι την τρο-
πολογία, τα αναγκαία χρήµατα για να είναι ολόκληρο το επίδοµα
ανεργίας µαζί µε τις προσαυξήσεις λόγω της οικογενειακής κα-
τάστασης.

Δίνεται µια λύση που αφορά καθαρά τους εποχικά εργαζόµε-
νους, υπολογίζοντας αυτοτελώς κάθε χρόνο τις ηµέρες εργα-
σίας, χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν το πλαφόν για την
προηγούµενη πενταετία. Και λέω πενταετία, γιατί για να πάρεις
επίδοµα τον πέµπτο χρόνο, βάσει του γενικότερου κανόνα που
υπάρχει, λογαριάζεις τα ηµερήσια επιδόµατα ανεργίας της προ-
ηγούµενης τετραετίας. Εάν, για παράδειγµα, ένας εργαζόµενος
έχει λάβει τετρακόσια ηµερήσια επιδόµατα ανεργίας την προ-
ηγούµενη τετραετία, δεν δικαιούται καθόλου. Εάν, όµως, έχει
λάβει τριακόσια ογδόντα ηµερήσια επιδόµατα ανεργίας, για πα-
ράδειγµα, δικαιούται είκοσι. Άρα, σε διάστηµα πενταετίας, είναι
τα τετρακόσια. 

Είναι παραπειστικός ο τίτλος της τετραετίας, όπως αναφέρε-
ται, γιατί δεν λαµβάνει υπ’ όψιν ότι έχουµε άλλη µία χρονιά. Στην
πενταετία, λοιπόν, ουσιαστικά υπάρχει µία αντιστοίχιση και πράγ-
µατι δεν ανατρέπεται το ανώτερο πλαφόν. 

Ας δούµε, όµως, τι κάνουµε εµείς. Αντί φέτος ή του χρόνου να
µην πάρει ένας εργαζόµενος καθόλου επίδοµα ή να µην πάρει
το 25% και την τρίτη, την τέταρτη και την πέµπτη χρονιά να δι-
καιούται τους πέντε µήνες, κάναµε µία ανακατανοµή στα έτη και
φέρνουµε µπροστά αυτήν τη δαπάνη, ούτως ώστε να έχει µια
ελάχιστη ενίσχυση αυτός ο οποίος εργάζεται πέντε και έξι µήνες,
ακόµα και αυτός που εργάζεται επτά µήνες και τέσσερις µέρες.
Διότι δεν µπορείς να του πεις ότι για την ανεργία που έχεις µέχρι
τώρα, θα σου δώσω το επίδοµα µετά από τρία χρόνια. Αυτή, λοι-
πόν, είναι η απλή ορθολογική και οικονοµικά εφικτή λύση που
δώσαµε. Τρεισήµισι µήνες µαζί µε το δώρο για το επίδοµα των
εποχικά εργαζοµένων που δεν είναι µόνο οι ξενοδοχοϋπάλληλοι,
αλλά πολλές κατηγορίες εργαζοµένων. 

Εάν τα επόµενα χρόνια, του χρόνου ή την άλλη χρονιά υπάρξει
αλλαγή των δεδοµένων, ούτως ώστε να υπάρξει δυνατότητα για
περισσότερη ενδυνάµωση αυτού του θεσµού, τότε νοµίζω ότι θα
υπάρξει πεδίο δόξης λαµπρό για να το συζητήσουµε και να συµ-
βάλουµε όλοι, ο καθένας από τη θέση του, προκειµένου να το
βελτιώσουµε. 

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Όµως, σήµερα µε τη µηδενική πρόβλεψη που υπήρχε, λόγω
του νόµου που είχε ψηφιστεί, δεν υπάρχει η δυνατότητα για µε-
γαλύτερο οικονοµικό ποσό και να καλυφθεί ο εργαζόµενος για
περισσότερο διάστηµα. 

Θέλω να τονίσω ότι υπήρχε ένα αρχικό θέµα που αφορούσε
ακριβώς τους εποχικά εργαζόµενους. Εάν ένας εργαζόµενος
πλήρους απασχόλησης µε οκτώ χρόνια προϋπηρεσίας έπεφτε
στην ανεργία, έπαιρνε δώδεκα µήνες επίδοµα ανεργίας. Εάν πάλι
ήταν ένας εποχικά εργαζόµενος για οκτώ χρόνια από έξι µήνες,
έπαιρνε δώδεκα µε σαράντα οκτώ. Υπήρχε µια αντινοµία. Βέβαια,
αυτό έχει άλλη λογική και πραγµατική βάση, διότι η εργασία δεν
είναι συνεχής. 

Πήγαν να αντιµετωπίσουν, λοιπόν, ένα θέµα και έφτασαν σε
ένα άκρο το οποίο εµείς σήµερα, αυτές τις µέρες, µε την έγκριση
της Βουλής –ελπίζω την Τρίτη- το αντιµετωπίζουµε και το βά-
ζουµε σε µία νέα βάση. 

Όµως, µακάρι να υπάρξουν οι οικονοµικές δυνατότητες, όπως
και προτάσεις σχετικά µε το πού θα βρεθούν τα χρήµατα. Διότι
εµένα οι εργαζόµενοι -οι οποίοι είναι ικανοποιηµένοι ως προς το
βήµα το οποίο έγινε –µου κατέθεσαν κάποιες προτάσεις. Βέβαια,
σαφώς θα ήθελαν να έχουν τους πέντε ή έξι µήνες. Αυτό είναι
ξεκάθαρο. Δεν υπάρχει κανένας εργαζόµενος τον οποίο να ρω-
τήσεις και να σου πει ότι δεν θα ήθελε τους πέντε ή τους έξι
µήνες. Αυτό είναι σαφέστατο. Όµως, οι εργαζόµενοι είναι ικανο-
ποιηµένοι µε αυτήν την εξέλιξη. Μάλιστα, όπως σας είπα, µου
κατέθεσαν και διάφορες προτάσεις, όπως να βάλουµε τους µι-
σθούς των Βουλευτών ή τις επιχορηγήσεις των κοµµάτων για να
δώσουµε το επίδοµα ανεργίας. Εγώ δεν είµαι αρµόδιος να απαν-
τήσω σ’ αυτές. Όµως, θέλω να σας πω ότι όταν εγώ ζητάω να
µου γίνουν προτάσεις, ο καθένας στην αγωνία του καταθέτει τις
προτάσεις του. 

Νοµίζω ότι πρόκειται για ένα θέµα το οποίο θα λήξει την Τρίτη
µε τον καλύτερο τρόπο. Θα πρότεινα, λοιπόν, να το δούµε αρ-
γότερα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτούς τους φορείς

των εργαζοµένων που κατέθεσαν αυτές τις προτάσεις και αφή-
νουν στο απυρόβλητο την εργοδοσία, η οποία θησαυρίζει, θα
πρέπει να τους δουν οι εργαζόµενοι και να βγάλουν τα συµπε-
ράσµατά τους. 

Το λέω αυτό, κύριε Υφυπουργέ, γιατί ο ΟΑΕΔ, όπως σας είπα
και προηγουµένως, έχει µετατραπεί σε Οργανισµό επιχορήγησης
των εργοδοτών. 

Εγώ είµαι ξενοδοχοϋπάλληλος χρόνια, κύριε Υπουργέ, µε
τριάντα χρόνια δουλειάς στον ιδιωτικό τοµέα -και εποχικά εργα-
ζόµενος- και γνωρίζω πολύ καλά ποια είναι η προστασία στους
ανέργους ή στους εποχικά εργαζόµενους.

Αυτή τη στιγµή, κύριε Υφυπουργέ, τρέχουν και υλοποιούνται
προγράµµατα ύψους 2.183.000.000, προγράµµατα τα οποία
πάνε στις τσέπες των εργοδοτών. Από αυτά, τα 150.000.000 του-
λάχιστον πάνε στις τσέπες των ξενοδόχων -150.000.000- τα
οποία πού θα τα βρίσκατε; Αυτά να παίρνατε για να σταµατήσετε,
να τροποποιήσετε, να καταργήσετε τη ρύθµιση του προηγούµε-
νου νόµου, όχι µόνο έφταναν, αλλά θα µπορούσαν πράγµατι να
καλύψουν και µεγαλύτερη διάρκεια επιδότησης. Διότι δεν είναι
επιλογή του εργαζόµενου να δουλεύει εποχικά στα ξενοδοχεία.
Ξέρετε πολύ καλά ότι οι εργοδότες προσπαθούν και σµικραίνουν
την ίδια την περίοδο, έτσι ώστε να κερδίσουν ακόµα περισσό-
τερο. Και αν έχουν κάποια πελατεία κάποια περίοδο, τους στέλ-
νουν σε άλλα ξενοδοχεία τα οποία έχουν και αυτά κάποια
πελατεία -συνεννοούνται µεταξύ τους- για να µην έχουν το κό-
στος της λειτουργίας και την αµοιβή των εργαζοµένων. 

Υπάρχει ο ν. 1545/1985 που τους ενισχύει, υποτίθεται, για τη
νεκρά περίοδο. Όµως και εκεί η παρανοµία είναι στο ζενίθ.

Κύριε Υφυπουργέ, δεν λέω ότι οι ευθύνες είναι σε σας που
προχθές αναλάβατε στο Υπουργείο. Όµως η Κυβέρνηση έχει συ-
νέχεια. Και οι ευθύνες των κυβερνήσεων µέχρι τώρα είναι πολύ
µεγάλες. Η κατάσταση στους χώρους των ξενοδοχείων, κύριε
Υφυπουργέ, είναι τραγική. Είναι τα σύγχρονα σκλαβοπάζαρα. 

Γιατί το λέµε αυτό; Διότι ήδη οι µισθοί µειώθηκαν κατά 15%.
Και, βεβαίως, στην πράξη οι εργαζόµενοι στα ξενοδοχεία το πολύ
να αµείβονται µε 600 ευρώ το µήνα. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι
κάποιος που δουλεύει πέντε µήνες, θα έχει εισόδηµα από τη δου-
λειά του 3.000, ενώ θα πάρει και από το Ταµείο Ανεργίας µε
αυτήν τη ρύθµιση ακόµη 1.000 ευρώ περίπου. Συνολικά θα πάρει
4.000 ευρώ µε τα οποία θα πρέπει να ζήσει για δώδεκα µήνες
αυτός και η οικογένειά του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αυτή είναι η κατάσταση που επικρατεί. Και δεν µιλάµε για την

ευρύτατη παρανοµία, την ανοµία –να το πω έτσι- των εργοδοτών,
κάτω βέβαια και από την ανοχή, κύριε Υφυπουργέ. Διότι οι ερ-
γαζόµενοι είναι απλήρωτοι σε πάρα πολλές επιχειρήσεις, παρά
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το ότι φέτος είναι µία περίοδος όπου τα στοιχεία δείχνουν ότι τα
θησαυροφυλάκια των επιχειρηµατιών του τουρισµού έχουν ξε-
χειλίσει. Κι όµως, συνεχίζεται αυτή η κατάσταση: µαύρη εργασία,
ανασφάλιστη δουλειά, απλήρωτη δουλειά και όλα αυτά που συν-
θέτουν αυτήν τη κατάσταση στον τουρισµό. 

Εµείς, πιστεύουµε ότι η κατάργηση της ρύθµισης του προ-
ηγούµενου νόµου, η επαναφορά και η αύξηση της διάρκειας της
επιδότησης είναι η λύση για τους εργαζοµένους, τους εποχικά
απασχολούµενους όχι µόνο στον τουρισµό, αλλά και στους υπό-
λοιπους τοµείς της οικονοµίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-
νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αγαπητέ συνάδελφε, καµµιά
φορά µε την τάση που έχουµε να υποστηρίξουµε διάφορα θέ-
µατα, παραµορφώνουµε λίγο τα πράγµατα. Αυτό, όµως, δηµι-
ουργεί αρνητικές εντυπώσεις και αρνητικά αποτελέσµατα. Θα
σας εξηγήσω τι εννοώ. 

Αναφέρετε ότι η αµοιβή των εργαζοµένων είναι 3.000. Και το
αναφέρουµε συνεχώς, σαν να λέµε, «και µε τις 3.000, που παίρ-
νεις, να είσαι ευχαριστηµένος». Δεν πρέπει να υποβαθµίζουµε.
Είπατε ότι το επίδοµα θα είναι 1.000 για ευρώ. Δηλαδή, αν πάει
στον ΟΑΕΔ και πάρει επίδοµα 1.000 ευρώ, σύµφωνα µε εσάς
είναι εντάξει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν είπα αυτό. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αφού είναι 1.500 και πάνω
όπως το ρυθµίζουµε, γιατί λέτε 1.000; Για να είναι ικανοποιηµένοι
οι …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μα, είναι 361 ευρώ το µήνα!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοινω-

νικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, αναφέρατε
ότι αυτό γίνεται για να στηριχθεί ο εργαζόµενος και η οικογένειά
του. Αφού έχει οικογένεια, έχει και δύο κοπέλια. Εντάξει; Άρα,
πόσα παίρνει; Τριακόσια εξήντα ευρώ; Γιατί παραποιείτε την αλή-
θεια στην προσπάθειά σας να υποστηρίξετε ένα αίτηµα, αφού
µπορείτε να το υποστηρίξετε, χωρίς να την παραποιήσετε και
χωρίς να υποβαθµίσετε και τη στάθµη των εργαζοµένων;

Μπορεί να αντιστοιχούν 1500 ευρώ σε έναν εργαζόµενο µε
δύο παιδιά. Είναι πράγµατι πολύ λιγότερο ή λιγότερο απ’ αυτό
που στο παρελθόν υπήρχε. Αφού ξέρουµε αριθµητική, βλέπουµε
ότι είναι λιγότερο. Δεν µπορεί κανείς να υποστηρίξει το αντίθετο.
Όµως, φέτος και του χρόνου –ξαναλέω- µε τις ρυθµίσεις που
ισχύουν, δεν θα έπαιρναν καθόλου. Κάνουµε µια προσπάθεια. Η
προσπάθεια αναγνωρίζεται.

Εάν εσείς επιµένετε, να µην κάνουµε δεκτή την πρόταση και
να µην πάρουν τους τρεισήµισι µήνες, πείτε το καθαρά. Πείτε ότι
δεν πρέπει να ψηφιστεί η διάταξη, για να µην πάρουν τους τρει-
σήµισι µήνες, χωρίς φυσικά να σας δεσµεύει –εάν είστε θετικοί-
όπως δεν δεσµεύει και τους συνδικαλιστές και τους εργαζόµε-
νους και µένα, το γεγονός να διεκδικώ στη βάση των δεδοµένων
που θα υπάρχουν, την αποκατάσταση και την αύξηση αυτού του
επιδόµατος. Δεν δεσµεύει κανένα. 

Όµως, πείτε καθαρά στους ξενοδοχοϋπαλλήλους, στους πυ-
ροσβέστες, σε όλους τους εποχικά εργαζόµενους, εάν ψηφίζετε
να πάρουν τους τρεισήµισι µήνες. Δεν θα είµαστε και µε τον
αστυφύλαξ και µε τον χωροφύλαξ! Όχι!

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των επιδοτήσεων. Θα πρέπει να γίνει
µια κουβέντα για την πραγµατική επιµήκυνση της τουριστικής πε-
ριόδου, ούτως ώστε να δούµε πώς αξιοποιούνται µε τον καλύ-
τερο τρόπο χρήµατα τα οποία υπάρχουν διαθέσιµα, για να
απασχολήσουν ανθρώπους στον τουρισµό σε περίοδο που δεν
θα απασχολούνταν, εάν δεν θα προβαίναµε στο πρόγραµµα. Δεν
είναι έτσι ακριβώς που λέτε για τις τσέπες των εργοδοτών. 

Έβγαλαν το πρόγραµµα µε τα voucher στον τουρισµό. Εγώ
δεν το πρόλαβα. Είχα έρθει µετά. Ήταν άστοχο. Γιατί; Γιατί οι
διαδικασίες -και ο τρόπος µε τις οποίες τις προέβλεπε- δεν ήταν
τέτοιες, ούτως ώστε να αξιοποιηθεί µε τον καλύτερο τρόπο. Δεν
αξιοποιήθηκε. Δεν πήγε κανένα ευρώ απ’ αυτά στις τσέπες των
εργοδοτών. Γιατί απλούστατα ο τρόπος µε τον οποίο πήγε να
εφαρµοστεί δεν ήταν εφαρµόσιµος. 

Άρα, εάν ίσχυε η αρχή που λέτε, θα είχαν πάρει τα χρήµατα οι
ξενοδόχοι και δεν θα υπήρχε απασχόληση. Όµως, δεν συνέβη
αυτό. Δεν αξιοποιήθηκε το voucher ορθολογικά και δεν υπήρξε
η απασχόληση αυτών των εξακοσίων ογδόντα που είχαµε στην
Κρήτη. Σε άλλες περιοχές είχαν άλλο αριθµό. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Στ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Τι πρέπει να κάνουµε; Τα προγράµµατα που υπάρχουν πρέπει
να τα αξιοποιήσουµε µε τον καλύτερο τρόπο. Οι ιδιαιτερότητες
του τουρισµού είναι πολλές. Θα πρέπει οι εργαζόµενοι και οι ερ-
γοδότες, αλλά κυρίως οι αρµόδιες υπηρεσίες και ο ΟΑΕΔ, να
δουν µε ποιο τρόπο θα έχουµε ενίσχυση της απασχόλησης, ως
πρώτη προτεραιότητα, η οποία θα έχει ως έµµεσο µέτρο και την
ενίσχυση της τουριστικής επιχείρησης και όχι ενίσχυση της του-
ριστικής επιχείρησης, για να κάνει απασχόληση. Με άξονα την
απασχόληση θα ενισχύσουµε τον τουρισµό γενικότερα. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Δεν έχετε τον

λόγο από τη διαδικασία, κύριε συνάδελφε. Δεν µπορείτε να έχετε
τον λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Μία κουβέντα µόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Δεν γίνεται! 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι

από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτι-
κοί-συνοδοί τους από το 49ο Δηµοτικό Σχολείο της Πάτρας. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σήµερα η Βουλή είναι άδεια, γιατί συζητούνται µόνο επίκαιρες
ερωτήσεις, δηλαδή συγκεκριµένοι συνάδελφοι ερωτούν τους
Υπουργούς και γι’ αυτό παρίστανται στην Αίθουσα µόνο όσοι εν-
διαφέρονται. 

Τελευταία θα συζητηθεί η τρίτη επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου µε αριθµό 134/15-10-2013 της Βουλευτού Δωδεκανήσου
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας Ιατρίδη προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε το κλεί-
σιµο έξι αεροδροµίων στα Δωδεκάνησα. 

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Έχουµε επισηµάνει επανειληµµένα ότι η συγκυβέρνηση και οι

δανειστές µας µε την πολιτική που εφαρµόζουν οδηγούν στην
απαξίωση της νησιωτικής Ελλάδας και στην ερήµωση των νησιών
µας. 

Δυστυχώς, κυρία Πρόεδρε, οι νησιώτες βλέπουµε βασικές
υποδοµές στον τοµέα της υγείας, αλλά και σε δηµόσιες υπηρε-
σίες να διαλύονται. 

Βλέπουµε ακόµα, η µετακίνησή µας πλέον από νησί σε νησί,
από και προς την ηπειρωτική Ελλάδα, να γίνεται όλο και πιο δύ-
σκολη και να γίνεται όλο και πιο ακριβή. Λυπάµαι που το λέω
αλλά έτσι όπως έχουν έρθει τα πράγµατα, οι νησιώτες πρέπει να
ετοιµαζόµαστε για τα χειρότερα.

Θα εστιάσω εδώ σε δύο ζητήµατα τα οποία αναδεικνύονται
από την επίκαιρη ερώτησή µου. Το πρώτο είναι, ποιος έχει δώσει
το δικαίωµα σε µία ιδιωτική γερµανική αεροπορική εταιρεία να
υπαγορεύει στην Κυβέρνηση, στην ελληνική Κυβέρνηση, σε ένα
εθνικά ανεξάρτητο, κυρίαρχο κράτος, την οποία έχουν εκλέξει
και νησιώτες, ποια και πόσα αεροδρόµια πρέπει να κλείσουν.
Γιατί η ιστορία αυτή δεν είναι τωρινή. Η πρόταση αυτή έχει κα-
τατεθεί, σύµφωνα µε τις καταγγελίες, από το 2012 και η γερµα-
νική εταιρεία επιµένει σε αυτήν την πρότασή της. 

Πρέπει να δοθεί µία ξεκάθαρη απάντηση από εσάς, κύριε
Υπουργέ. Θα κλείσετε τα έξι αεροδρόµια των Δωδεκανήσων
Καρπάθου, Καλύµνου, Κάσου, Λέρου, Αστυπάλαιας και Καστελ-
λόριζου που αναφέρονται στην ερώτηση, όπως όµως και τα υπό-
λοιπα σε άλλες περιοχές της χώρας µας που εντάσσονται στην
οµάδα των είκοσι δύο αεροδροµίων; Χρειάζεται µία ξεκάθαρη
απάντηση, επαναλαµβάνω.
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Γιατί αν προχωρήσετε σε µία τέτοια κίνηση -µπορεί όχι τώρα
αλλά αργότερα- είναι σαν να λέτε σε µας τους νησιώτες να εγ-
καταλείψουµε τον τόπο µας. Αφήνετε έτσι τα νησιά έρµαια στις
διαθέσεις της γειτονικής µας χώρας. Εκτός κι αν αυτός είναι τε-
λικά ο στόχος των δανειστών µας. Άλλωστε, έχουν ήδη προτείνει
να εκκενώσουν και να εκκενωθούν από τους κατοίκους τους τα
µικρά νησιά για λόγους δηµοσιονοµικού κόστους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Το δεύτερο ερώτηµα, είναι αν έχει ζητηθεί από τους Γερµα-
νούς να παραδώσει η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας τη διαχεί-
ριση των υπερπτήσεων, δηλαδή των εναέριων χώρων της
Ελλάδας, για τις οποίες οι ξένες αεροπορικές εταιρείες πληρώ-
νουν διόδια διέλευσης ύψους 160 εκατοµµυρίων ευρώ κατ’ έτος.
Με άλλα λόγια, να καρπωθούν τα γερµανικά συµφέροντα έσοδα
της τάξης των 160 έως και 200 εκατοµµυρίων ευρώ το χρόνο,
πολύ περισσότερο όταν ελέγχουµε και ένα διεθνή αεροδιάδροµο
ο οποίος περνάει από την Τουρκία. Και γνωρίζουµε όλοι τι αντί-
κτυπο µπορεί να έχει αυτό στην εξωτερική µας πολιτική.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε κι εµείς, κυρία Ιατρίδη. Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα
απαντήσει ο Υπουργός κ. Μιχάλης Χρυσοχοΐδης.

Έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ξεκινήσω, αναγνωρίζοντας την προσπάθεια και την

αγωνία που εκφράζει η κυρία συνάδελφος για την τύχη των νη-
σιών της νησιωτικής Ελλάδας, των υποδοµών τους. Θα έλεγα,
όµως, ότι η ρητορική µας πρέπει να είναι λίγο πιο προσεκτική.

Είπατε ότι πρέπει να ετοιµαζόµαστε για τα χειρότερα. Καθό-
λου χειρότερα. Φέτος ο τουρισµός πήγε πάρα πολύ καλά. Τα
έσοδα στα νησιά είναι αυξηµένα. Η απασχόληση αυξήθηκε. Τα
έσοδα, συνολικά, των κατοίκων είναι βελτιωµένα. Άρα, δεν είναι
χειρότερα τα πράγµατα. Τα πράγµατα πηγαίνουν προς το καλύ-
τερο, όπως θέλουµε να πιστεύουµε ότι θα πάνε καλύτερα σε
ολόκληρη τη χώρα.

Το δεύτερο ζήτηµα το οποίο θέλω να επισηµάνω είναι ότι πρέ-
πει να είµαστε προσεκτικοί στις διατυπώσεις µας, διότι άκουσα
εδώ προηγουµένως -και διάβασα όλο το προηγούµενο διάστηµα-
ότι µία γερµανική εταιρεία υπαγορεύει στην ελληνική Κυβέρνηση
ποια αεροδρόµια θα κλείσουν. 

Κατ’ αρχάς, ούτε γερµανική εταιρεία υπάρχει ούτε εισήγηση
υπάρχει ούτε πρόταση. Απολύτως τίποτα! Υπήρξαν κάποια δη-
µοσιεύµατα και µάλιστα σε κάποια περιφερειακά έντυπα. Κι αυτό
έγινε είδηση. Κι ερχόµαστε τώρα να απαντάµε στη Βουλή για
ανύπαρκτα προβλήµατα. Δεν υπάρχει, λοιπόν, καµµία εισήγηση
στην Κυβέρνηση, δεν υπάρχει καµµία εισήγηση στο ΤΑΙΠΕΔ, δεν
υπάρχει καµµία πρόταση από το ΤΑΙΠΕΔ προς οποιονδήποτε.
Γιατί, λοιπόν, να κλείσουν τα αεροδρόµια; Γιατί να κλείσουµε τις
υποδοµές µας; Για ποιο λόγο; Είµαστε τόσο τρελοί που θα κλεί-
σουµε τις υποδοµές µας οι οποίες αποδίδουν έσοδα στην ελλη-
νική οικονοµία, στον ελληνικό λαό; Δηλαδή, υπάρχουν πτήσεις
στις περιοχές αυτές ιδιαίτερα τα καλοκαίρια µε γεµάτα αερο-
πλάνα και θα πάµε να τα κλείσουµε; Αυτό είναι παραλογισµός.
Θέλω να πω ότι δεν υπάρχει όλη αυτή η συνοµωσιολογία που
άκουσα. Δεν υφίσταται.

Ούτε υφίσταται, επίσης, ότι στόχος των δανειστών µας είναι
να εκκενωθούν τα νησιά µας. Γιατί να εκκενωθούν τα νησιά µας;
Για ποιο λόγο να τα εκκενώσουµε; Για λόγους κόστους; Για
όνοµα του Θεού! 

Επίσης, θέλω να ενηµερώσω την κυρία συνάδελφο, η οποία
ξέρει πολύ καλά τα ζητήµατα του τουρισµού και της αεροπλοΐας
λόγω της καταγωγής της και της εκπροσώπησης της Δωδεκανή-
σου εδώ στη Βουλή, ότι το θέµα των υπερπτήσεων και των δι-
καιωµάτων των υπερπτήσεων της Ελλάδας είναι κρίσιµο ζήτηµα
όχι µόνο από οικονοµικής άποψης, αλλά και από άλλη άποψη.
Θέλω να σας πω ότι µετά από χρόνια η Ελλάδα ξαναµπήκε δυ-
ναµικά στο παιχνίδι της διεκδίκησης. Κερδίσαµε έδαφος στο ζή-
τηµα των υπερπτήσεων. Και η ελληνική Υπηρεσία Πολιτικής
Αεροπορίας και η Υπηρεσία Αεροναυτιλίας αυτήν τη στιγµή έχει

κερδίσει πολύ περισσότερα πράγµατα σε σχέση µε το παρελθόν.
Άρα, λοιπόν, κανένας δεν έθεσε ζήτηµα να µας αγοράσουν τις
υπερπτήσεις. 

Αυτό για το οποίο θέλω να σας διαβεβαιώσω είναι ότι τα πράγ-
µατα πηγαίνουν καλύτερα και όχι χειρότερα. Τα πράγµατα πη-
γαίνουν ολοένα και περισσότερο σε µια θετική κατεύθυνση. Η
Ελλάδα δεν υφίσταται καµµία πίεση σε σχέση µε τις υποδοµές
της και σε σχέση µε τα δικαιώµατά της.

Θα επανέλθω, κυρία Πρόεδρε, για να µην κάνω κατάχρηση του
χρόνου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Υπουργέ.

Κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο για να δευτερολογήσετε. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Ευχαριστώ πολύ. 
Κατ’ αρχάς θα ήθελα να πω, κυρία Πρόεδρε και κύριε

Υπουργέ, ότι ξέρετε πολύ καλά ότι είµαι πάντοτε πολύ συγκεκρι-
µένη και πάρα πολύ προσεκτική τόσο στις ερωτήσεις που κατα-
θέτω όσο και στις τοποθετήσεις µου δηµόσια και κυρίως από το
Βήµα της Βουλής. Δεν έχω καταθέσει την επίκαιρη αυτή ερώ-
τηση ούτε για να δηµιουργηθούν εντυπώσεις ούτε για να στη-
ριχθώ σε µια κινδυνολογία. 

Θα µπορούσε κάποιος να πει -όπως το είπατε και εσείς προ-
ηγουµένως- ότι υπάρχουν διάφορα σενάρια περί συνοµωσίας,
συνοµωσιολογίας. Δε θυµάµαι ποια ακριβώς έκφραση χρησιµο-
ποιήσατε. Δεν πρόκειται περί αυτού. 

Είµαι Ροδίτισσα, είµαι νησιώτισσα και ζω την αγωνία για τη µεί-
ωση του βιοτικού επιπέδου αλλά και την απαξίωση της καθηµε-
ρινότητας των νησιωτών. Για εµάς, για τους νησιώτες, πίσω από
τους αριθµούς υπάρχει η καθηµερινότητά µας. Υπάρχει η αγωνία
της µεταφοράς µε έξι και µε επτά µποφόρ. Ξέρω ότι είναι και δική
σας ευαισθησία αυτή. Το έχετε ζήσει στα Υπουργεία από τα
οποία έχετε περάσει και έχετε εµπειρία. Δεν είναι δυνατόν να
βλέπετε νεογνά στα Νησιά της Λέρου, της Κάσου και της Καρ-
πάθου να περιµένουν ένα ιδιωτικό σκάφος να περάσει να τα
πάρει µε έξι και µε επτά µποφόρ, προκειµένου να µη χάσουν τη
ζωή τους. Δεν είναι δυνατόν αυτήν τη στιγµή να µην έχουµε για-
τρούς και όλα τα νοσοκοµεία να έχουν γίνει κέντρα υγείας. 

Αυτήν τη στιγµή, βλέπουµε ότι έχει επέλθει απαξίωση στο νη-
σιωτικό χώρο, ακόµα και για τα θέµατα του τουρισµού. 

Συγχωρέστε µε, κυρία Πρόεδρε, για το ότι είµαι εκτός της επί-
καιρης ερώτησης, όµως θα πρέπει να απαντήσουµε συνολικά και
θα ήθελα λίγο την ανοχή σας στο χρόνο. Τα θέµατα του τουρι-
σµού απαιτούν πολύ µεγάλη συζήτηση και πολύ ευχαρίστως να
τα συζητήσουµε, διότι δεν είναι δυνατόν να στεκόµαστε σε πο-
σοτική αύξηση. Το θέµα είναι να υπάρξει ποιοτική αύξηση. Και
αυτή δεν συνάδει και δεν έχει καµµία σχέση µε την αγωνία που
ζουν οι νησιώτες. Από εκεί και πέρα, πολύ ευχαρίστως να τα συ-
ζητήσουµε κάποια άλλη στιγµή. 

Θα έρθω, όµως, τώρα στην επίκαιρη ερώτησή µας. Κατ’
αρχάς, θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι εδώ µιλάµε για κρατικά αε-
ροδρόµια -πέρα βεβαίως από το «Ελευθέριος Βενιζέλος»- την κα-
τασκευή των οποίων έχει πληρώσει ο ελληνικός λαός. Για εµάς
το ΤΑΙΠΕΔ δεν έχει καµµία, µα καµµία, δουλειά στα αεροδρόµια
αυτά στα οποία αναφερόµαστε. Το µόνο που τους ενδιαφέρει
είναι να το ξεπουλήσουν. Και δεν είναι µόνο αυτό. 

Εσείς εδώ θέλετε να απαξιώσετε και να καταργήσετε, απ’ ό,τι
φαίνεται, την Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας και το πιστοποι-
ηµένο προσωπικό της, αν και ξέρουµε ότι και εκεί στόχος της Κυ-
βέρνησης είναι να απολύσετε προσωπικό. Μην ξεχνάµε ακόµη
ότι ο Διεθνής Οργανισµός Πολιτικής Αεροπορίας έχει αυστηρούς
κανόνες εφαρµογής και η άποψή µου είναι ότι µόνο οι ΥΠΑ και
το προσωπικό της µπορούν να αντεπεξέλθουν σε αυτούς. Με την
παράδοση των αεροδροµίων µας σε ιδιώτες πιστεύουµε ότι αργά
ή γρήγορα µπορεί να τεθεί και ζήτηµα ασφάλειας. 

Θέλετε ακόµα να πουλήσετε τα µεγάλα αεροδρόµιά µας. Μα,
από αυτά τα αεροδρόµια δεν προέρχονται και τα έσοδα µε τα
οποία µπορούν να συντηρηθούν και τα ακριτικά περιφερειακά
αεροδρόµια; 

Εποµένως, να µη λέµε ότι στηρίζεται µόνο σε κάποια δηµοσι-
εύµατα η επίκαιρη ερώτηση. Είναι στοιχεία που οδηγούν µε µα-
θηµατική ακρίβεια και µε αλυσιδωτές αντιδράσεις το ένα µετά
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το άλλο και εξηγούν ακριβώς και τη δική µας αγωνία. 
Εσείς, δηλαδή, οι ίδιοι βάζετε νάρκη στη λειτουργία τους, τη

στιγµή που χρειάζονται περίπου 65 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο
για τη συντήρηση των αεροδροµίων. Και κυρίως µε αυτήν τη µνη-
µονιακή πολιτική θα στερήσετε το έσοδο αυτό. Μήπως µε αυτόν
τον τρόπο τα καταδικάζετε να κλείσουν ούτως ή άλλως, κύριε
Υπουργέ; Μη µου πείτε ότι ο ν. 4146 προβλέπει ότι οι ιδιώτες θα
δίνουν µέρος των εσόδων τους για τη συντήρηση των ακριτικών
αεροδροµίων, γιατί εδώ έχουµε το παράδειγµα του ιδιωτικού αε-
ροδροµίου «Βενιζέλος» που χρωστάει εκατοµµύρια ευρώ σε φό-
ρους στο κράτος. 

Τι θα γίνει µε τις επενδύσεις σε αυτά; Γνωρίζετε, ήδη, ότι η
ΥΠΑ έχει προγραµµατίσει την απαραίτητη επέκταση των αερο-
διαδρόµων, όπως για παράδειγµα στη Χίο. Θα ολοκληρωθεί; Θα
την πληρώσει ο Έλληνας φορολογούµενος και µετά θα το κλεί-
σετε ή θα το καρπωθεί για ένα κοµµάτι ψωµί ο ιδιώτης; 

Είναι κρίσιµα τα ερωτήµατα αυτά, γιατί η ύπαρξη αυτών των
αεροδροµίων είναι ζήτηµα επιβίωσης για εµάς τους νησιώτες,
όπως σας είπα και προηγουµένως. Είναι ζήτηµα επιβίωσης, αι-
σθήµατος ασφάλειας και παραµονής στους τόπους µας για εθνι-
κούς λόγους. 

Όσον αφορά το θέµα των υπερπτήσεων, θα ήθελα να πω,
κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ -και σας το είπα και προηγου-
µένως- ότι δεν στηρίζοµαι ποτέ σε κάποια απλά δηµοσιεύµατα
περιφερειακών ή και κεντρικών µέσων. Άλλωστε, τα µέσα ενηµέ-
ρωσης κάνουν τη δουλειά τους. Ούτε στηρίζοµαι σε φανταστικές
δηλώσεις κανενός. 

Έχω πληροφορηθεί από τον Πρόεδρο της ΟΣΥΠΑ, τον κ. Βα-
σίλη Αλεβιζόπουλο -ο οποίος έχει διατελέσει για χρόνια στέλεχος
του ΠΑΣΟΚ και ξέρουµε τους αγώνες που έχει κάνει όσον αφορά
και την ΥΠΑ- ότι υπάρχει έγγραφο της γερµανικής Πρεσβείας,
που αναφέρει ότι ενδιαφέρονται για τη διαχείριση των υπερπτή-
σεων –και είναι λογικό- γιατί τα έσοδα, όπως είπαµε προηγουµέ-
νως, είναι πάρα πολλά. 

Είναι πάρα πολύ κρίσιµο και ουσιαστικό το σηµείο αυτό, αν
πραγµατικά κι εφόσον –και δεν υπάρχει λόγος να το διαψεύ-
σουµε- υπάρχει έγγραφο από µια αρµόδια κρατική υπηρεσία,
από τη γερµανική Πρεσβεία, απέναντι σε ένα κράτος -όπως σας
είπα προηγουµένως- εθνικά κυρίαρχο. Είναι πολύ σοβαρά τα ζη-
τήµατα αυτά και θα πρέπει να τα δούµε µε ιδιαίτερη προσοχή. 

Σε κάθε περίπτωση, θα ήθελα να επαναλάβω ότι οι ακρίτες νη-
σιώτες είµαστε αποφασισµένοι να µείνουµε στον τόπο µας. Ας
ασχοληθείτε, λοιπόν, περισσότερο -και τα υπόλοιπα Υπουργεία
και η ίδια η Κυβέρνηση- µε τους Έλληνες ακρίτες και ας µην ανη-
συχείτε άλλο για το τι θα πει η τρόικα και η κάθε τρόικα. Είµαστε
περήφανοι, ζούµε σε µία περήφανη πατρίδα και όλοι εµείς, πραγ-
µατικά, το µόνο που θέλουµε είναι να συνεχίσουµε να ζούµε µε
αξιοπρέπεια στον τόπο µας και να µεγαλώσουµε τα παιδιά µας
στον τόπο που γεννηθήκαµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κυρία Ιατρίδη.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και Δικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επειδή –επαναλαµβάνω- αναγνωρίζω και αποδίδω απόλυτο σε-

βασµό στην ευαισθησία σας και επειδή εκπροσωπείτε ένα µέρος
της νησιωτικής Ελλάδας, για το λόγο αυτό επιχείρησα να σας
απαντήσω µε ευθύ τρόπο ότι δεν υπάρχουν τέτοιες προθέσεις
από την πλευρά της ελληνικής Κυβέρνησης. Δεν υπάρχουν ούτε
εισηγήσεις, όπως δεν υπάρχουν, κυρία Πρόεδρε, τα φοβερά έγ-
γραφα της γερµανικής Πρεσβείας προς την ελληνική Κυβέρνηση
ή την Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας που ζητούν να αγοράσουν
τις υπερπτήσεις µας. 

Το λέω αυτό, γιατί φαντάζει λίγο παράταιρο το γεγονός ότι η
γερµανική αεροπλοΐα, η γερµανική, ουσιαστικά, αεροπορική βιο-
µηχανία και η αεροπορική βιοµηχανία της ευρύτερης Δυτικής Ευ-
ρώπης είναι τεράστια σε σχέση µε τα δικά µας τα µεγέθη. Ας
επανέλθουµε λίγο στην πραγµατικότητα και να σας πω, λοιπόν,
ότι: 

Πρώτον, δεν υφίσταται κανένα έγγραφο, καµµία εισήγηση και
καµµία πρόταση για κατάργηση και κλείσιµο αεροδροµίων. Δεν
υπάρχει τέτοιο πράγµα ούτε τέτοια πρόθεση.

Δεύτερον, τα αεροδρόµια τα οποία θα ιδιωτικοποιηθούν ξέ-
ρετε ότι είναι δύο οµάδες. Σε αυτά περιλαµβάνεται και το αερο-
δρόµιο της Ρόδου και πρόκειται πολύ σύντοµα να προχωρήσουν
αυτές οι διαδικασίες, ούτως ώστε να αναβαθµιστούν περαιτέρω
τα αεροδρόµιά µας.

Τρίτον, τα αεροδρόµια τα οποία δεν θα ιδιωτικοποιηθούν, δεν
θα παραχωρηθούν, θα ενταχθούν σε µία εταιρεία αξιοποίησης-
συντήρησης. Οι πόροι για τα αεροδρόµια αυτά θα προέρχονται
από την παρακράτηση αντί του σηµερινού «σπατόσηµου» και µία
σειρά άλλων κρατήσεων, από τα ιδιωτικά αεροδρόµια. Θα είναι
κρατήσεις οι οποίες θα δίνονται για τη συντήρηση των αεροδρο-
µίων και τη δηµιουργία νέων επενδύσεων και βεβαίως, γι’ αυτό
το οποίο εσείς τονίσατε προηγουµένως, για τις άγονες γραµµές,
ώστε να µην υπάρχει πρόβληµα κάλυψης των νησιών που έχουν
αεροδρόµια και ονοµάζουµε άγονες γραµµές.

Τέλος, κυρία Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά τις υπερπτήσεις, επανα-
λαµβάνω ότι δεν υφίσταται τέτοιο θέµα και σας παραπέµπω µά-
λιστα να δείτε τις τελευταίες εξελίξεις. Η Ελλάδα έχει ανέβει
σηµαντικά στην ευρωπαϊκή λίστα σε ό,τι αφορά την αξιοποίηση
και εκµετάλλευση των υπερπτήσεων. Ο διάδροµος µας, το FIR
Αθηνών δηλαδή, έχει γίνει ένας πολύ ελκυστικός διάδροµος,
διότι, πραγµατικά, η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας και η ελλη-
νική αεροναυτιλιακή υπηρεσία, οι ελεγκτές εναέριας κυκλοφο-
ρίας παρέχουν σηµαντικό έργο, ούτως ώστε οι πτήσεις πάνω από
την Ελλάδα να γίνονται µε ασφάλεια και ταχύτητα.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.50’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 21 Οκτωβρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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